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Szám: IV/B/113-13/2018. 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2018. december 14-én 
(pénteken) 9 órakor a Polgármesteri Hivatal dísztermében (Szekszárd, Béla király tér 8.) 
megtartott rendes nyilvános üléséről. 

 
Jelen vannak:  
Ács Rezső polgármester, dr. Haag Éva alpolgármester, Csillagné Szánthó Polixéna, dr. Tóth 
Gyula, Gyurkovics János, Gombás Viktória, Kővári László, Zaják Rita, dr. Máté István, Murvai 
Árpád, Kerekes László, Rácz Zoltán képviselő. 
 
Összesen: 12 fő   
 
Távol maradt: Szabó Balázs, 
 Ferencz Zoltán, 

Pap Máté képviselő. 
 
Tanácskozási joggal megjelentek:  
 dr. Molnár Kata jegyző, 
 dr. Göttlinger István aljegyző, 
 Majnayné Sajben Anna igazgatóságvezető, 
 dr. Főfai Klára igazgatóságvezető, 
 Tamási Anna igazgatóságvezető, 
 Märcz László igazgatóságvezető, 
 Herr Teréz főépítész,  
 Magyarné Somogyvári Tünde mb. osztályvezető, 
 Máté Péter tanácsos,  
 Radványi Petra testületi referens, jegyzőkönyvvezető. 
 
Megjelent meghívott: Lovrity Attiláné eü. gondnokságvezető, 
 Zsikó Zoltán ügyvezető, 
 Csillag Balázs ügyvezető, 

 dr. Józan-Jilling Mihály a Szekszárdi Német Nemzetiségi 
Önkormányzat elnöke. 

  
Ács Rezső polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy 12 fő képviselő jelen van, 
a közgyűlés határozatképes, megnyitja az ülést. 
 

Ács Rezső polgármester: Köszönti a megjelenteket. Egy kis ajándékkal készültek a 
képviselőknek, reméli, hogy a Szekszárd ahol élünk címűkönyvet el fogják olvasni, mely 
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hiánypótló műként adtak ki és szeretné, ha a gyerekek ezen keresztül is jobban megismernék 
a város történetét. Békés, boldog karácsonyi ünnepeket kíván képviselőtársainak és a város 
lakosságának. Visszatérve a közgyűlés napirendjéhez, jegyző asszonynak adja át a szót új 
napirendi pontok felvételével kapcsolatban.  
 
dr. Molnár Kata jegyző: Négy új napirendi pont javaslatot küldtek ki a képviselőknek írásban, 
ezek a következők: 1. „A Szekszárdi Távhőszolgáltató Nonprofit Kft. hitelfelvételéhez 
kapcsolódó tulajdonosi döntésekről” című, 331. számú; 2. „ Javaslat elektromos gépjárművek 
beszerzésére vonatkozó egyedi támogatási kérelem benyújtására” című, 332. számú; 3. „ 
Tulajdonosi hozzájárulás a Szekszárdi Diákétkeztetési Kft. ügyvezetője részére 
gyermekétkeztetési szolgáltatás beszerzése tárgyú szerződés megkötéséhez” tárgyú, 333. 
számú; 4. „Javaslat a Polgármesteri Hivatal alapító okirat módosítására” című, 334. számú 
előterjesztések. Az ülésen további kettő napirendi pont javaslat került kiosztásra: 335. számon 
a „Javaslat az Alisca Terra Nkft. törzstőkéjének leszállításához kapcsolódó megállapodás 
aláírására” című; a 336. számú, „Javaslat a Szekszárd, belterületi 4000/11. hrsz-ú ingatlanon 
húzódó magánút önkormányzat általi kezelésbe vételére” című előterjesztés. A 337. számú, 
„Javaslat ASP  csatlakozási szerződések jóváhagyására” című előterjesztés készítése még 
folyamatban van, az ülés közben kerül kiosztásra az elkészült anyag. Javasolja a felsorolt 
előterjesztések napirendre vételét.  
 
Ács Rezső polgármester: A napirendi pontok felvételére egyenként szavaztat.  
 
Szavazásra teszi fel a 331. számú előterjesztés nyilvános ülés napirendjére történő felvételét, 
melyet a közgyűlés – melynek létszáma 12 fő – 9 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 
1 tartózkodás mellett elfogadott.  
 
Szavazásra teszi fel a 332. számú előterjesztés nyilvános ülés napirendjére történő felvételét, 
melyet a közgyűlés – melynek létszáma 12 fő – 11 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 1 
tartózkodás mellett elfogadott.  
 
Szavazásra teszi fel a 333. számú előterjesztés nyilvános ülés napirendjére történő felvételét, 
melyet a közgyűlés – melynek létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott.  
 
Szavazásra teszi fel a 334. számú előterjesztés nyilvános ülés napirendjére történő felvételét, 
melyet a közgyűlés – melynek létszáma 12 fő – 9 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 3 
tartózkodás mellett elfogadott.  
 
Szavazásra teszi fel a 335. számú előterjesztés nyilvános ülés napirendjére történő felvételét, 
melyet a közgyűlés – melynek létszáma 12 fő – 9 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 
1 tartózkodás mellett elfogadott.  
 
Szavazásra teszi fel a 336. számú előterjesztés nyilvános ülés napirendjére történő felvételét, 
melyet a közgyűlés – melynek létszáma 12 fő – 11 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 1 
tartózkodás mellett elfogadott.  
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Szavazásra teszi fel a 337. számú előterjesztés nyilvános ülés napirendjére történő felvételét, 
melyet a közgyűlés – melynek létszáma 12 fő – 9 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 
1 tartózkodás mellett elfogadott.  
 
Rácz Zoltán képviselő: Két kérdést szeretne polgármester úrnak feltenni: 1. Hova megy 
reggelente a városból két tömött busznyi diák? 2. Tudta-e polgármester úr, hogy a húsipari 
vállalatra pár hónapon belül jelentkezni fog 1. 8 milliárd forintért egy vevő? 
 
Zaják Rita képviselő: Három kérdést szeretne feltenni polgármester úrnak: 1. A problémás 
déli kertvárosi részhez kapcsolódik. 2. A SZÜV és környékével kapcsolatos. 3. A Munka 
törvénykönyvének legutóbbi változtatásával kapcsolatos véleményére kíváncsi.  
 
Ács Rezső polgármester: Véleménye szerint a legutolsó kérdés nem tartozik a közgyűlés 
asztalára. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna bizottsági elnök: Egy kérdést szeretne megfogalmazni Karácsony 
címmel polgármester úrhoz.  
 
Ács Rezső polgármester: Önkormányzati feladatkörbe tartozó ügyekben lehet kérdést feltenni 
az SZMSZ szerint. 
 
Kerekes László képviselő: 1. kérdése a valamikori Sportszékház ingatlannal kapcsolatos; 2. 
kérdése a tervezett jégcsarnokkal; 3. a Modern Városok Programhoz kötődik; 4. kérdése az 
Alfa-Nova Kft-vel fennálló jogvitákkal kapcsolatos; 5. az önkormányzat rövid és hosszú lejáratú 
hitelállománya hogy alakult az elmúlt négy évben; 6. kérdése pedig a „Hogyan tovább?” című. 
 
Murvai Árpád képviselő: 1. kérdése a közvilágítással kapcsolatos, 2. kérdése a szilveszteri 
programhoz kötődik. 
 
Szavazásra teszi fel a nyilvános ülés napirendjének elfogadására tett javaslatot, melyet a 
közgyűlés – melynek létszáma 12 fő – 11 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 1 
tartózkodás  mellett elfogadott. 
 
Szavazásra teszi fel a zárt ülés napirendjének elfogadására tett javaslatot, melyet a 
közgyűlés – melynek létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás 
nélkül, egyhangúlag  elfogadott, és a következő napirendet állapította meg:  
 

Napirend 
 

1. Javaslat a Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Kft. 2019. évi feladatainak ellátásához 
szükséges önkormányzati hozzájárulás összegére 
(323. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Tamási Anna igazgatóságvezető, Zsikó Zoltán ügyvezető 
 

2. Javaslat a Szekszárdi Sportközpont Nonprofit Kft. 2019. évi feladatainak ellátásához 
szükséges önkormányzati hozzájárulás összegére 
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(324. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Tamási Anna igazgatóságvezető, Csillag Balázs ügyvezető 

 
3. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének …./2018. (….) 

önkormányzati rendelete Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2018. évi 
költségvetéséről szóló 2/2018.(II.28.) önkormányzati rendelet módosításáról 
(tervezet) 
(318. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Tamási Anna igazgatóságvezető 
 

4. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének …/2018. (…) 
önkormányzati rendelete a 2019. évi átmeneti gazdálkodásról (tervezet) 
(330. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Tamási Anna igazgatóságvezető, Smolek Erika kodifikátor 
 

5.     A közterületek használatáról szóló 1/2009.(II.3.) önkormányzati rendelet átfogó 
felülvizsgálata (I. forduló)  
(327. sz. előterjesztés)  
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető, Smolek Erika kodifikátor, Weisz 
Gábor közterület-használati ügyintéző 
 

6. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének …/2018. (…) 
önkormányzati rendelete a Polgármesteri Hivatalban foglalkoztatott köztisztviselők 
2019. évi illetménykiegészítéséről (tervezet) 
(320. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Molnár Kata jegyző 
Előkészítésért felelős: Smolek Erika kodifikátor 

 
7. A közterületi parkolók üzemeltetéséről és a parkolási díjakról szóló 5/2015. (II.11.) 

önkormányzati rendeletben meghatározott díjak felülvizsgálata  
(322. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető 
 

8.    A vásárok és piacok tartásáról szóló 43/2013. (VII.5.) önkormányzati rendeletben 
meghatározott díjak felülvizsgálata  
(315. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető 

 
9. A helyi közutak nem közlekedési célú igénybevételéről szóló 47/2017. (XII. 20.) 

önkormányzati rendeletben meghatározott díjak felülvizsgálata  
(313. sz. előterjesztés)  
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Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Weisz Gábor közterület-használati ügyintéző, Varga András 
osztályvezető 

 
10. A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó helyi 

közszolgáltatásról szóló 18/2013. (IV. 2.) önkormányzati rendeletben meghatározott 
díj felülvizsgálata 
(316. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető 
 

11. A temetőkről és a temetkezésről szóló 9/2003. (IV.30.) önkormányzati rendeletben 
meghatározott díjak felülvizsgálata  
(314. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető, Katz Zoltánné Meszlényi Erika 
kertész 
 

12.  A közterületek használatáról szóló 1/2009. (II. 3.) önkormányzati rendeletben 
meghatározott díjak felülvizsgálata 
(329. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető 
 

13. Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2018. évi belső ellenőrzési terve 
módosításának elfogadására  
(307. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Molnár Kata jegyző 
Előkészítésért felelős: dr. Nagy Csilla mb. osztályvezető, Gulyás Rita belső ellenőr 
 

14. Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2019. évi belső ellenőrzési 
tervének elfogadására  
(308. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Molnár Kata jegyző 
Előkészítésért felelős: dr. Nagy Csilla mb. osztályvezető, Gulyás Rita belső ellenőr 
 

15. Javaslat a Szekszárdi Ipari Park Kft-vel kötött kölcsönszerződés módosítására 
(306. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Kovácsné dr. Kubik Andrea jogász 

 
16. Beszámoló a szekszárdi 3802 hrsz-ú, „sporttelep” ingatlan hasznosításáról 

(321. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Csillag Balázs a Szekszárdi Sportközpont Nkft. ügyvezetője, 
Varga András osztályvezető,  
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17. A Szekszárdi 1. Számú Óvoda Kindergarten óvodavezetői megbízására vonatkozó 
pályázati felhívás közzététele 
(305. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: dr. Horváth Annamária oktatási referens 

 
18. Javaslat a helyi személyszállítási közszolgáltatás szerződés módosítására 

(328. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető, Schmidt Krisztián osztályvezető, dr. 
Szily Máté jogász 
 

19. Javaslat közterület elnevezésére  
(319. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Steinerné dr. Berenkei Zsuzsanna osztályvezető 
 

20. Településrendezési eszközök 2017/2. sz. részleges módosításához kapcsolódóan 
további biológiai aktivitásérték biztosítása  
(325. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Herr Teréz főépítész 
 

21. Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 2019. évi 
munkaterve elfogadására 
(310. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Feri Blanka osztályvezető 
 

22. Javaslat alapítványok támogatására  
(311. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető, Berbuch Miklós bizottsági referens 
 

23. Beszámoló a lejárt határidejű közgyűlési határozatok végrehajtásáról, valamint a két 
ülés között történt fontosabb eseményekről 
(317. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Radványi Petra testületi referens 
 

24. A Szekszárdi Távhőszolgáltató Nonprofit Kft. hitelfelvételéhez kapcsolódó tulajdonosi 
döntésekről 
(331. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Tamási Anna igazgatóságvezető 
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25. Javaslat elektromos gépjárművek beszerzésére vonatkozó egyedi támogatási kérelem 

benyújtására 

(332. sz. előterjesztés) 

Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Bali-Kiss Zsuzsanna pénzügyi ügyintéző 
 

26. Tulajdonosi hozzájárulás a Szekszárdi Diákétkeztetési Kft. ügyvezetője részére 
gyermekétkeztetési szolgáltatás beszerzése tárgyú szerződés megkötéséhez  
(333. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: dr. Ludas Gabriella jogi referens 
 

27. Javaslat a Polgármesteri Hivatal alapító okirat módosítására 
(334. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Molnár Kata jegyző 
Előkészítésért felelős: dr. Ludas Gabriella jogi referens 
 

28. Javaslat az Alisca Terra Nkft. törzstőkéjének leszállításához kapcsolódó megállapodás 
aláírására 
(335. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
 

29. Javaslat a Szekszárd, belterületi 4000/11. hrsz-ú ingatlanon húzódó magánút 
önkormányzat általi kezelésbe vételére 

 (336. sz. előterjesztés) 
 Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
 Előkészítésért felelős: dr. Kajos Nikolett aljegyző 
 

30.  Javaslat ASP  csatlakozási szerződések jóváhagyására 
 (337. sz. előterjesztés) 
 Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
 Előkészítésért felelős: dr. Wirth Noémi jegyzői megbízott 
 

31. Kérdések, interpellációk 
- Rácz Zoltán képviselő írásbeli interpellációja Ács Rezső polgármesterhez; 
- Rácz Zoltán képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a Béla térről induló két 

busznyi gyerekről; 
- Rácz Zoltán képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a húsipari vállalat 

eladásával kapcsolatban; 
- Zaják Rita képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a „Csikágóban” lévő 

helyzet kezelésével kapcsolatban; 
- Zaják Rita képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a SZÜV épületével 

kapcsolatban; 
- Zaják Rita képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a „rabszolgatörvénnyel” 

kapcsolatban; 
- Csillagné Szánthó Polixéna képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez 

„Karácsony” címmel; 



8 
kgy20181214jkv 

 

- Kerekes László képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a város hosszú- és 
rövidlejáratú hiteleiről, 

- Kerekes László képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez az Alfa-Nova Kft-vel 
fennálló perekkel kapcsolatban; 

- Kerekes László képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a Modern Városok 
Programmal kapcsolatban; 

- Kerekes László képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a jégcsarnok 
építésével kapcsolatban; 

- Kerekes László képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a valamikori 
sportszékházzal kapcsolatban; 

- Kerekes László képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a polgármesteri 
munkájával kapcsolatban; 

- Murvai Árpád képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a tűzijátékkal 
kapcsolatban; 

- Murvai Árpád képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a közvilágítással 
kapcsolatban. 

 
Zárt ülés napirendje:  
 

32. Javaslat Mészöly Miklós emlékplakett adományozására  
(309. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense 
 

33. Javaslat szociális ügyben benyújtott fellebbezések elbírálására 
(312. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Tóth Gyula bizottsági elnök 
Előkészítésért felelős: Berbuch Miklós bizottsági referens 
 

34. Fellebbezés előterjesztése a Hunnia Cirkusz Park Kft. Részére kiadott közterület-
használati engedély vonatkozásában 
(326. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Weisz Gábor közterület-használati ügyintéző 
 

 
Ács Rezső polgármester: Zsikó Zoltán igazgató úr kérésére javasolja a 14. számú napirendi 
pont tárgyalását előre venni.  
 

1. Javaslat a Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Kft. 2019. évi feladatainak 
ellátásához szükséges önkormányzati hozzájárulás összegére 
(323. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Tamási Anna igazgatóságvezető, Zsikó Zoltán ügyvezető 

 
Ács Rezső polgármester: Kéri a bizottsági vélemények ismertetését. 
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Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
  
A polgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket.  
 
Zaják Rita képviselő: Az előterjesztés mellékletében a kompenzáció tulajdonos részéről 
sorban a bruttó összegként 248 millió forint szerepel, mely kevesebb, mint a nettó összeg, 
ennek mi az oka? 
 
Ács Rezső polgármester: A határozatban szereplő összeg a mérvadó, arról fog dönteni a 
közgyűlés.  
 
Zsikó Zoltán ügyvezető igazgató: A bruttó összeg áfával együtt értendő, a szám hibás, melyet 
korrigálni fognak.  
 
Zaják Rita képviselő: A 250 millió forintos önkormányzati hozzájárulásból hány százalék a 
központi támogatás? 
 
Ács Rezső polgármester: Vannak a városnak intézményei, amik olyan közfeladatokat látnak el, 
melyek az önkormányzati költségvetésre jelentős terhet rónak, ilyen a kulturális feladatok 
ellátása is. Ez így van már régóta.  
 
Tamási Anna igazgatóságvezető: A hozzájárulás nagy egészében önkormányzati forrás. A 
város sok olyan szabadtéri rendezvényt vállal fel, ami ingyenes esemény. Nagy részük önként 
vállalt feladat, melyhez nem kap támogatást a város. Csak a közművelődési célú kötelezően 
ellátandó feladatokhoz kapnak állami támogatást.  
 
Murvai Árpád képviselő: Indokoltnak tartja-e a sok szabadtéri rendezvényt? 
 
Zsikó Zoltán ügyvezető igazgató: A város rendezvénynaptára az évek folyamán 
kikristályosodott, éves szinten száz-százhúszezer látogatót vonzanak az események. A városi 
retro majálison háromezer ember, a pünkösdi hal- és vadünnepen harmincötezer fő, a 
mesefesztiválon hatezer fő, a Szent László-napon ezer fő,  Szent István-napon ezerötszáz fő, 
Szekszárd Város Napján háromezer fő, a szüreti napok rekord látogatási statisztikája 
hetvenezer fő, a Márton-napi vigadalmon ezer fő, a szekszárdi adventi programok pedig 
jelenleg zajlanak. Azt gondolja, hogy a felsorolt rendezvényeknek helye van a városban, 
melyek a támogatóknak is fontosak, ezt nagylelkű adományaik is mutatják.   
 
További kérdés nem hangzott el. A polgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 
Rácz Zoltán képviselő: Örül, hogy elmondta az igazgató úr a számokat. Ebből az derül ki, hogy 
csak három-négy olyan rendezvény van a városban, ami tényleg nagy érdeklődésre tart 
számot. A többi program közül fontosnak tartaná a szelektálást, viszont megbecsülését is 
kifejezi a profi rendezvényszervezés kapcsán, amit a városban főleg az utóbbi időben 
tapasztalt.  
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Zaják Rita képviselő: A kulturális központtal kapcsolatos szervezeti átalakítás olyan indokkal 
történt, hogy a piac majd meghálálja az átalakítást és sokkal jobban fog működni a Babits 
Művelődési Ház. Azt szeretné megtudni, hogy valóban így lett-e, mert az önkormányzatnak 
biztosan nem olcsóbb a fenntartása. Legalább azt mondják, hogy a vállalkozóknak mondjuk 
több bevételt hoz és szórakoztatják a városlakókat. Ha jól emlékszik, évekkel ezelőtt száz-
százhúsz millió forintot költött a Babits Művelődési Ház fenntartására az önkormányzat. 
 
Ács Rezső polgármester: Korábban a rendezvényeket külön soron szerepeltették a 
költségvetésben. Azóta viszont együtt kezelik a költségeket. Pejoratívan cseng neki, hogy 
Szekszárdon szórakoztatják az embereket, az a cél, hogy színvonalas programokat kínáljanak 
a szekszárdiaknak. Szerencsére a szekszárdi vállalkozások egyre magasabb összeggel járulnak 
hozzá a rendezvényekhez, önreklámozás céljából, valamint érzik annak a felelősségét, hogy 
van egyfajta társadalmi szerepvállalásuk e tekintetben. Arról is beszélni kell, hogy hány civil 
szervezetnek ad helyet a központ, mennyi rendezvényt bonyolít, milyen új szolgáltatásokat 
nyújt. Vannak olyan dolgok, amiket nem lehet teljesen pénzzel mérni, ilyen a közművelődés, 
a kultúra.  
 
Zsikó Zoltán képviselő: A központ 2017-ben 4144 programot bonyolított le, míg 2018-ban 
4366 programot, ebből saját rendezvény 2475 volt 2017-ben, míg az idén 2574, a 
terembérletes rendezvények a ház bevételét meghatározzák, 2017-ben 1028 ilyen 
rendezvényt fogadtak, 2018-ban 1071-et. Mozivetítés 2017-ben 888 darab volt, 2018-ban 938 
darab. A színházi gyermek- és felnőttbérlethez kötődően 32 előadás zajlott, kamarai 
komolyzenei koncert 28 előadás, könnyűzenei koncert 15 előadás, 48 darab kiállítás, családi 
matiné 4 darab, 5-ször volt játszóház, állami ünnepek megemlékezéseinek száma 9 volt az idei 
évben. A civil szervezetek 2014-ben 1419 alkalommal vették igénybe a kulturális központ 
szolgáltatásait. Forintosítva ez huszonötmillió forintot jelent. 2018-ban 1574 alkalommal 
vették igénybe a szolgáltatásokat a civilek. Új megállapodást kötöttek velük, segítve a 
mindennapi életüket is, pályázati tanácsadással, jegyeik forgalmazásával, a hely biztosításán 
felül. December 31-ig a város harmincegymillió forintnyi gesztust tett a Babits Mihály 
Kulturális Központon keresztül a civil szervezeteknek, mely példaértékű. Válaszolva a 
képviselői kérdésre, nem tud azonosulni a korábban a kulturális központnak nyújtott 
egyszázhetven millió forintnyi támogatással, mert amióta megújult a Babits, az üzemeltetési 
költségeket megnézve körülbelül ennyit fednek le a számlák. Ezek a költségek nem a kft-vé 
alakulás miatt alakultak így. De pozitív változást is fel tud mutatni, a vásári díjakhoz hosszú 
évek óta nem nyúlt senki, 2017-ben huszonöt millió forint volt a díjbevétel, az idei évben 
harmincegy millió forintot termelt a ház. A korábbi tizenkétmilliós terembéres bevétel az idén 
tizenhétmillió forintra ugrott. A szponzori bevételek úgy alakultak, hogy 2017-ben 
huszonegymillió, 2018-ban pedig harmincöt millió forint folyt be. A pályázati lehetőségek 
növekedtek a kft-vé alakulással, 2017-ben kettőmillió-hatszázezer forintot nyert az akkori 
vezetés, míg ez 2018-ban tizennyolcmillió-kétszázezer forint volt. A számok önmagukért 
beszélnek. A ház hatékonyan működik. Az ÁFA-kérdésben, amíg intézményi formában 
működtek, egyáltalán nem tudták visszaigényelni, ez most változott.  
 
Zaják Rita képviselő: Azt gondolja, ha több pénzt kapott volna korábban a művelődési ház, a 
többletfeladatokat is könnyebben ellátták volna. Az, hogy a működési költségek emelkedtek, 
igaz, a bérek viszont nem, ezt mindenki érzi. Ezeket a feladatokat régen is ellátta a művelődési 
ház. Az, hogy valamivel hatékonyabban működik, elfogadja.  
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Rácz Zoltán képviselő: Nincs olyan ember a teremben, aki sajnálná a civilektől a terembérlet 
támogatást. Csupán azt vetették fel, hogy azokat a rendezvényeket, amik nem vonzanak annyi 
embert, szelektálni kellene.  
 
További hozzászólás nem hangzott el, a polgármester lezárja a vita szakaszt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 10 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett elfogadott 
és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 
364/2018. (XII.14.) határozata 

a Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Nkft.2019. évi 
feladatainak ellátásához szükséges önkormányzati 

hozzájárulás összegére 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
 
1. az ügyvezető által szolgáltatott 2019. évi előzetes adatok 
alapján a Közművelődési Nkft. 2019. évi tevékenységének 
ellátásához 248 293 000-Ft összegű hozzájárulást biztosít az 
önkormányzat 2019. évi költségvetése terhére;  
 
2. felkéri a Polgármesteri Hivatalt hogy a fenti összeget –
„Egyéb működési célú támogatások államháztartáson kívülre” – 
soron a jelen határozati javaslat alapján az önkormányzat 2019. 
évi költségvetési rendeletbe építse be; 
 

3. felhívja a Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Nkft. 
ügyvezetőjét, hogy a 2019. évi üzleti tervét/költségvetési tervét 
az 1.) pont szerinti önkormányzati hozzájárulás összegével 
tervezze, és terjessze elfogadásra a közgyűlés elé. 
 
Határidő:  2019. február 28. 
Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 
Ács Rezső polgármester: Javasolja, hogy Csillag Balázs ügyvezető igazgató úr napirendi 
pontjának tárgyalását is vegyék előre.  
 

2. Javaslat a Szekszárdi Sportközpont Nonprofit Kft. 2019. évi feladatainak ellátásához 
szükséges önkormányzati hozzájárulás összegére 
(324. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Tamási Anna igazgatóságvezető, Csillag Balázs ügyvezető 

 Meghívott: Csillag Balázs ügyvezető igazgató 
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Ács Rezső polgármester: Megkérdezi az ügyvezető igazgatót, hogy szeretné-e az előterjesztést 
szóban kiegészíteni? 
 
Csillag Balázs ügyvezető igazgató: A kiküldött költségvetés tartalmazza azokat a számokat, 
melyek a jövőre nézve a legfontosabbak. Ha kérdés van az előterjesztéssel kapcsolatban, arra 
szívesen válaszol. 
 
Ács Rezső polgármester: Kéri a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság véleményének ismertetését. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket.  
 
Zaják Rita képviselő: Mennyivel kerül többe a városnak idén a sportközpont fenntartása, mint 
a tavalyi évben? 
 
Csillag Balázs ügyvezető igazgató: Az idei évben 138 millió forint költségvetési támogatás 
került jóváhagyásra, melyhez év közben ötvenmillió forint kiegészítés került. A javaslatban 203 
millió forint szerepel, tehát tizenötmillió forint különbözet van a kettő között.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 
365/2018. (XII.14.) határozata 

a Szekszárdi Sportközpont Közhasznú Nonprofit Kft. 2019. évi 
feladatainak ellátásához szükséges önkormányzati 

hozzájárulás összegére 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
 
1. az ügyvezető által szolgáltatott 2019. évi előzetes adatok 
alapján Szekszárdi Sportközpont Közhasznú Nonprofit Kft. 2019. 
évi tevékenységének ellátásához 203 569 000-Ft költségvetési 
előirányzatot biztosít az önkormányzat 2019. évi költségvetése 
terhére; 
 
2. felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a fenti összeget –
„Egyéb működési célú támogatások államháztartáson kívülre” – 
soron a jelen határozati javaslat alapján az önkormányzat 2019. 
évi költségvetési rendeletbe építse be. 
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3. felhívja a Szekszárdi Sportközpont Nkft. ügyvezetőjét, 
hogy a 2019. évi üzleti tervét/költségvetési tervét az 1.) pont 
szerinti önkormányzati hozzájárulás összegével tervezze, és 
terjessze elfogadásra a közgyűlés elé. 
 
Határidő:  2019. február 28. 
Felelős:  Ács Rezső polgármester 
  Csillag Balázs ügyvezető 

 
3. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének …./2018. (….) 

önkormányzati rendelete Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2018. évi 
költségvetéséről szóló 2/2018.(II.28.) önkormányzati rendelet módosításáról 
(tervezet) 
(318. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Tamási Anna igazgatóságvezető 

 
Murvai Árpád képviselő elhagyja az üléstermet, jelen van 11 fő képviselő, a közgyűlés 
határozatképes.  
 
Ács Rezső polgármester: Kéri a bizottsági vélemények ismertetését. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
  
Csillagné Szánthó Polixéna bizottsági elnök: A Humán Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
dr. Tóth Gyula bizottsági elnök: A Szociális és Egészségügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a rendelettervezet elfogadására tett javaslatot, melyet 
a közgyűlés – melynek létszáma 11 fő – 9 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 1 
tartózkodás mellett elfogadott és a következő rendeletet alkotta: 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
21/2018. (XII.21.) önkormányzati rendelete Szekszárd Megyei 
Jogú Város Önkormányzata 2018. évi költségvetéséről szóló 
2/2018. (II.28.) önkormányzati rendelet módosításáról 

    (A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv részét képezi.) 
 

4. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének …/2018. (…) 
önkormányzati rendelete a 2019. évi átmeneti gazdálkodásról (tervezet) 
(330. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
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Előkészítésért felelős: Tamási Anna igazgatóságvezető, Smolek Erika kodifikátor 
 
Ács Rezső polgármester: Amíg az önkormányzat költségvetése nem kerül elfogadásra, az 
átmeneti időszakban rendeletben rögzített módon folytatja a gazdálkodást. Kéri a Gazdasági 
és Pénzügyi Bizottság véleményének az ismertetését.  
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Kérdés nem hangzott el. A polgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 
Rácz Zoltán képviselő: Azért mondanak nemet a napirendi pontra, mert több tényező alapján 
úgy ítélik meg, hogy polgármester úrnak túl nagy a döntési lehetősége, hatásköre.  
 
Ács Rezső polgármester: A döntések felelősséggel is járnak. Elfogadja, hogy nem szavazzák 
meg az átmeneti költségvetést, tehát hogy február 15-ig nem kellene semmit csinálni a 
városban.  
 
További hozzászólás nem hangzott el, a polgármester lezárja a vita szakaszt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a rendelettervezet elfogadására tett javaslatot, melyet 
a közgyűlés – melynek létszáma 11 fő – 9 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 1 
tartózkodás mellett elfogadott és a következő rendeletet alkotta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
20/2018. (XII.20.) önkormányzati rendelete a 2019. évi 
átmeneti gazdálkodásról 

    (A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv részét képezi.) 
 

 
Murvai Árpád visszaérkezik az ülésterembe, jelen van 12 fő képviselő, a közgyűlés 
határozatképes.  
 

5. A közterületek használatáról szóló 1/2009.(II.3.) önkormányzati rendelet átfogó 
felülvizsgálata (I. forduló)  
(327. sz. előterjesztés)  
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető, Smolek Erika kodifikátor, Weisz 
Gábor közterület-használati ügyintéző 

 
Ács Rezső polgármester: Kéri a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság véleményének ismertetését. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. A bizottság javasolja, hogy a Polgármesteri Hivatal 
bevonásával a Szekszárdi Sportközpont Nonprofit Kft. keressen megfelelő területet az extrém 
kerékpárosok-gördeszkások részére. 
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Ács Rezső polgármester: A Sportközpont Kft-nek ez feladata, nehéz olyan területet találni, ami 
a sportolók igényeinek is megfelel és az ott lakókat sem zavarja.  Azt gondolja, hogy ez nem 
kell a közgyűlési határozat részét képezze.  
 
További kérdés nem hangzott el. A polgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 
Rácz Zoltán képviselő: Bizottsági elnök úr hozzászólása későbbi napirendi ponthoz 
kapcsolódik, javasolja, hogy foglalkozzanak ezzel a kérdéssel, mert sok helyről le vannak tiltva 
a fiatalok, legyen helyük arra, hogy sportolhassanak.  
 
Ács Rezső polgármester: Arról vannak letiltva a fiatalok, hogy letöredezzék a sétálóutca 
díszburkolatait. Vannak szabályok, amiket be kell tartani, de tényleg jó lenne egy zárt rész 
kijelölése. Jó kezdeményezés volt a szekszárdi fiatalok részéről a kerékpárpálya kiépítése, két 
versenyt is ide tudtak hozni nagy részvétellel.  
 
Zaják Rita képviselő: Van egy alulról jövő kezdeményezés egy cég területén belül, nem tudja, 
hogy igazgató úr tud-e róla, javasolja, hogy vegye fel a kapcsolatot a kezdeményezőkkel, 
akiknek konkrét elképzeléseik, támogatóik vannak. Pénzük is van, nyilván jól jönne nekik egy 
kis segítség, ha az önkormányzattal meg tudnának egyezni.   
 
Ács Rezső polgármester: Köszöni a felvetést, Csillag Balázs ügyvezető igazgatónak továbbítják 
az információt.  
 
További hozzászólás nem hangzott el, a polgármester lezárja a vita szakaszt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 
367/2018. (XII.14.) határozata 

a közterületek használatáról szóló 1/2009. (II. 3.) 
önkormányzati rendelet átfogó felülvizsgálatáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
 
elfogadja a közterületek használatáról szóló önkormányzati 
rendelet felülvizsgálatáról szóló előterjesztés I. fordulós 
változatát, azzal, hogy felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a 
következő rendes közgyűlésre készítse elő a végleges rendelet-
tervezetet indokolással és hatásvizsgálati lappal együtt. 
 
Határidő: 2019. január 31. 
Felelős: dr. Molnár Kata jegyző 
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6. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének …/2018. (…) 
önkormányzati rendelete a Polgármesteri Hivatalban foglalkoztatott 
köztisztviselők 2019. évi illetménykiegészítéséről (tervezet) 
(320. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Molnár Kata jegyző 
Előkészítésért felelős: Smolek Erika kodifikátor 

 
Ács Rezső polgármester: Kéri a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság véleményének ismertetését. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja.  
 
A polgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket.  
 
Zaják Rita képviselő: Úgy tudja, hogy a középfokú végzettségű dolgozók esetén tizenöt 
százalék emelés javasolt és harminc százalék a maximálisan adható kiegészítés. A középfokú 
végzettségűek sokkal kevesebbet keresnek, mint a felsőfokú végzettségűek, gondolkozhatnak-
e abban, hogy húsz százalék nagyságú legyen az eltérítés? Az emelkedő költségeiket 
könnyebben tudnák fizetni.  
 
Ács Rezső polgármester: A pontosság kedvéért elmondja, hogy most nem történik módosítás, 
évek óta ez a mérték van érvényben, a felsőfokúak bére esetében harminc százalék, a 
középfokú végzettségűeknél tizenöt százalék az illetménykiegészítés mértéke. Minden 
módosító javaslat költségvetési hatással is jár.  
 
dr. Molnár Kata jegyző: A legjobban ő örülne, ha javaslatot tehetne az illetménykiegészítés 
emelésére. Jelenleg még nem állnak rendelkezésre teljesen a költségvetési adatok a 2019-es 
évet illetően. Az éves költségvetés elfogadásakor is van arra lehetőség, hogy ez módosuljon.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a rendelettervezet elfogadására tett javaslatot, melyet 
a közgyűlés – melynek létszáma 12 fő – 11 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 1 
tartózkodás mellett elfogadott és a következő rendeletet alkotta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
22/2018. (XII.21.) önkormányzati rendelete a Polgármesteri 
Hivatalban foglalkoztatott köztisztviselők 2019. évi 
illetménykiegészítéséről 

    (A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv részét képezi.) 
 

7. A közterületi parkolók üzemeltetéséről és a parkolási díjakról szóló 5/2015. 
(II.11.) önkormányzati rendeletben meghatározott díjak felülvizsgálata  
(322. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 

        Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető 
         Meghívott: Bálint Zoltán ügyvezető igazgató 
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Ács Rezső polgármester: Javasolja, hogy a közgyűlés hatáskörébe tartozó díj-meghatározások 
esetében ne történjen díjemelés a jövő évben. Megkéri Bálint Zoltán ügyvezető igazgatót, 
hogy válaszoljon az esetleg felmerülő kérdésekre. Kéri a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság 
javaslatának ismertetését. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Bálint Zoltán ügyvezető igazgató: Néhány adatot szeretne mondani a parkolási árbevételek 
alakulásáról. Több bevétel keletkezett a 2018-as évben, főleg a bérletváltások emelkedése 
kapcsán. Sokan belátták, hogy érdemes bérletet váltani a városban. A pótdíjak száma 
csökkent, húsz-harminc százalékkal, javult a parkolási fegyelem, illetve átstrukturálódott a 
parkolási díjak fizetésének a módja. Nagyban emelkedett a mobilparkolás. A tarifák három éve 
vannak érvényben, közben történt egy huszonöt százalékról huszonhét százalékra történő 
ÁFA-emelés. Ehhez képest jónak látja a parkolási bevételek alakulását. A kórházi parkolók és 
az Arany János tömbbelső parkolók üzembe helyezése történt meg az utóbbi három-négy 
évben. 1640 darab parkoló van a városban, ennek a növekedése az utóbbi években 
százharminc parkolóhely. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket.  
 
Murvai Árpád képviselő: Lát-e lehetőséget arra, hogy a rendezvényekre látogató csoportok 
nagyobb buszai biztonságosabban elhelyezésre kerüljenek?  
 
Ács Rezső polgármester: A városközponttól távolabb van lehetőség megállni, csak azt szokták 
meg az emberek, hogy a városközpontban szeretnek megállni.  
 
Bálint Zoltán ügyvezető igazgató: A válasz elhangzott, annyival egészíti ki, hogy a Babits 
Mihály Kulturális Központ előtt két buszparkoló van felfestve a központban. Nem jött 
visszajelzés hozzájuk, hogy ez nagy probléma lenne. 
 
Kerekes László képviselő: Mennyi bevétele származott a kft-nek a parkolási díjakból? Milyen 
kiadás számolható erre a bevételre? Mekkora a hozama a bevételnek?  
 
Bálint Zoltán ügyvezető igazgató: Negyedévente készítenek az önkormányzat számára 
parkolási összesítést, pontos számot nem tud mondani. 
 
Ács Rezső polgármester: A választ majd írásban közli igazgató úr a képviselő úrral. 
 
Zaják Rita képviselő: Készülnek-e a parkolóhelyek bővítésére, tekintettel arra, hogy egyre 
nagyobb szükség van rá a városban? A tegnapi közmeghallgatáson elhangzott, hogy a 
szolgáltatást nyújtó vállalkozóknak valamilyen megoldást kellene találni a parkolásra, ha 
mondjuk dolgozni megy valaki egy tömbházhoz. Van-e erre ötlete igazgató úrnak?  
 
Ács Rezső polgármester: A belvárosban több, mint száz parkoló készült el az utóbbi években. 
Kifelé menet a városból körülbelül ugyanennyiről be tudnak számolni. Nem szekszárdi 
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sajátosság, de nagyon nő a gépjárműállomány, igaz, hogy jobb alapról indultak, Szekszárdon 
már a hetvenes években is több autó volt. A zöldváros program keretén belül is sok 
parkolóhely építése valósul meg a közeljövőben, két helyszínen, összesen körülbelül száz 
parkolóhely keletkezik.  Igyekszenek elé menni a problémáknak. A lakók nem mindig érzékelik 
az új helyek kialakítását, mert sokkal nagyobb ütemben nő a gépkocsiállomány.  
 
Bálint Zoltán ügyvezető igazgató: Egyetért polgármester úrral. A közmeghallgatáson részt 
vett, az úr által felvetetteket inkább társasházi problémának tekinti, a fizető parkoló rendszer 
módosításának nincs jogalapja.  
 
További kérdés nem hangzott el. A polgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 
Kerekes László képviselő: A Rákóczi utcán a Horváth fagyizóval szemben társasház épül, ezért 
áldatlan állapotok vannak azon a részen. A Mátyás király utcában az úszóedzések idején nem 
lehet megállni és sorolhatná tovább a helyszíneket. Ezen változtatni kellene. Az Ipari Park 
területén ki lehetne alakítani egy fizetős kamion és buszmegállót, ahol a rendezvények alatt 
például lehetnének a gépjárművek. Azon felül, hogy kizárta a város a 12 tonna feletti 
gépjárművek forgalmát, meg lehetne ezt oldani.  
 
Ács Rezső polgármester: Az Ipari Park infrastruktúrával ellátott területe ötezer forint per 
négyzetméter. Egy vállalkozó ilyen tervvel odajöhet, de a városnak nem feladata egy 
kockázatos üzlet megfinanszírozása. 
 
Kerekes László képviselő: Véleménye szerint lehetne forrást találni a megvalósításhoz. 
Kaotikus állapotok vannak a városban.  
 
Ács Rezső polgármester: Örül, ha képviselőtársa segít a városi közlekedési 
szemléletformálásban, például hogy ne az iskola bejáratánál tegyék ki a gyereket, hanem 
ötven méterre az iskolától. A kényelmi szokásokon kellene változtatni. Véleménye szerint a 
kamionmegálló iszonyatosan nagy beruházást igényelne és forrást nem lehetne rá találni, soha 
nem térülne meg.   
 
További hozzászólás nem hangzott el, a polgármester lezárja a vita szakaszt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 9 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 3 tartózkodás mellett elfogadott 
és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 
368/2018. (XII.14.) határozata 

a közterületi parkolók üzemeltetéséről és a parkolási díjakról 
szóló 5/2015. (II.1.) önkormányzati rendeletben 

meghatározott díjak felülvizsgálatáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 
közterületi parkolók üzemeltetéséről és a parkolási díjakról szóló 
5/2015. (II.1.) önkormányzati rendeletben megállapított díjakat 
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felülvizsgálta, és úgy határoz, hogy a díjtételeket 2019. január 1-
jétől nem emeli meg. 
 
Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 

 
 

8. A vásárok és piacok tartásáról szóló 43/2013. (VII.5.) önkormányzati rendeletben 
meghatározott díjak felülvizsgálata  

 (315. sz. előterjesztés) 
 Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
 Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető 
 Meghívott: Bálint Zoltán ügyvezető igazgató 
 

Ács Rezső polgármester: Nem kíván díjemelésre javaslatot tenni. Kéri a Gazdasági és Pénzügyi 
Bizottság javaslatának ismertetését. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. Lenne egy megjegyzése, mindenkinek joga van önálló 
napirendi pontot készíteni, felvetetni, de ne olyan dolgokról vitázzanak, amik nem tartoznak a 
napirendi pontokhoz.  
 
A polgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket.  
 
Rácz Zoltán képviselő: Harminc éve lakik a felsővárosban. Piacnapokon mindig biciklis 
emberek mentek le a városba, kosaraikat a biciklire rakva, áruikat árulni. Egyre kevesebben 
vannak. Beszélgetett olyanokkal, akik korábban lejártak árulni, azt mondják, olyan magas a 
placc bérleti díja, hogy nem tudják kifizetni. Javaslata, hogy valamilyen indokok alapján 
támogassák a kistermelőket, vagy biztosítsanak külön helyet számukra. Véleménye szerint a 
piac hét-nyolc méteres belmagasságával alkalmatlan arra, amire építették. Átfúj a szél rajta 
stb. Piacnapokon az alsó szinten nincs parkoló. Meggondolásra ajánlja egy födém tervezését 
a piactérre, majd amikor „dőlni fog a lé” a Modern Városok Program keretein belül.  
 
Ács Rezső polgármester: A Modern Városok Programban pontosan meghatározott 
beruházások vannak. Véleménye szerint van elég parkolóhely, ő is például a Bezerédj 
tömbbelsőben szokott piacnapokon parkolni, ott mindig van hely. Száz métert kell gyalogolni 
a piacig. A piac piacnak épült és nem vásárcsarnoknak. Az, hogy korábban hogy jöttek le a 
portékájukat árulni az idősek, változott, átalakult a világ. Kevés idős jön biciklivel a piacra, 
általában már kocsival jönnek. Helyi termékek árusítása tekintetében az agrárkamarával volt 
egy közös kezdeményezésük, szerették volna ingyen felkínálni a piacot, de nem volt rá 
érdeklődő. Hasonlóan változott például a zöldhulladék gyűjtés a falvakban, korábban fel sem 
merült, hogy azt kellene gyűjteni, hiszen megoldották az eltüntetését. Ő az agrárkamara és az 
önkormányzat nevében nyilatkozhat arról, hogyha bárki megkeresi őket a kezdeményezéssel, 
hogy szeretne árulni a helyi termékét, abban tudnak segíteni akár a piacon, akár máshol.  
 
Rácz Zoltán képviselő: Valamit tönkre tenni nagyon könnyű. A mezőgazdasági termékek 
termelési szokását évek alatt kell kialakítani. Az igazgató úr biztosan tudja, mennyibe kerül egy 
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hely bérlése a piacon, ő elhűlt, hogy milyen drága. Ez csak akkor fog működni, ha a város 
hosszú távon biztosít lehetőséget a kistermelőknek.  
 
Ács Rezső polgármester: Mint mondta, lehetőséget próbáltak biztosítani, csak fogadókészség 
nem volt rá.  
 
További hozzászólás nem hangzott el, a polgármester lezárja a vita szakaszt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadott és a 
következő határozatot hozta: 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 
369/2018. (XII.14.) határozata 

a vásárok és piacok tartásáról szóló 43/2013. (VII.5.) 
önkormányzati rendeletben meghatározott díjak 

felülvizsgálatáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 
vásárok és piacok tartásáról szóló 43/2013. (VII.5.) 
önkormányzati rendelet 1. és 2. függelékében szereplő piaci és 
vásári díjtételeket felülvizsgálta, és úgy határoz, hogy a 
díjtételeket 2019. január 1-jétől nem emeli meg. 
 
Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 
 

 
9. A helyi közutak nem közlekedési célú igénybevételéről szóló 47/2017. (XII. 20.) 

önkormányzati rendeletben meghatározott díjak felülvizsgálata  
(313. sz. előterjesztés)  
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Weisz Gábor közterület-használati ügyintéző, Varga András 
osztályvezető 

 
Ács Rezső polgármester: Nem kíván díjemelésre javaslatot tenni. Kéri a Gazdasági és Pénzügyi 
Bizottság javaslatának ismertetését. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja.  
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadott és a 
következő határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
370/2018. (XII.14.) határozata 

a közutak nem közlekedési célú igénybevételéről szóló 
47/2017. (XII.20.) önkormányzati rendeletben meghatározott 

díjak felülvizsgálatáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 
helyi közutak nem közlekedési célú igénybevételéről szóló 
47/2017. (XII.20.) önkormányzati rendeletben megállapított 
díjtételeket felülvizsgálta, és úgy határoz, hogy a díjtételeket 
2019. január 1-jétől nem emeli meg. 
 
Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 

 

10. A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó helyi 
közszolgáltatásról szóló 18/2013. (IV. 2.) önkormányzati rendeletben 
meghatározott díj felülvizsgálata 
(316. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető 

 
Ács Rezső polgármester: Nem kíván díjemelésre javaslatot tenni. Kéri a Gazdasági és Pénzügyi 
Bizottság javaslatának ismertetését. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja.  
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadott és a 
következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
371/2018. (XII.14.) határozata 

a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz 
begyűjtésére vonatkozó helyi közszolgáltatásról szóló 

18/2013. (IV. 2.) önkormányzati rendeletben meghatározott 
díj felülvizsgálata 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 
nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére 
vonatkozó helyi közszolgáltatásról szóló 18/2013. (IV.2.) 
önkormányzati rendeletben megállapított díjat felülvizsgálta, és 
úgy határoz, hogy azt 2019. január 1-jétől nem emeli meg. 
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Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 

 
 

11. A temetőkről és a temetkezésről szóló 9/2003. (IV.30.) önkormányzati 
rendeletben meghatározott díjak felülvizsgálata  
(314. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető, Katz Zoltánné Meszlényi Erika 
kertész 

 
Ács Rezső polgármester: Nem kíván díjemelésre javaslatot tenni. Kéri a Gazdasági és Pénzügyi 
Bizottság javaslatának ismertetését. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja.  
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadott és a 
következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
372/2018. (XII.14.) határozata 

a temetőkről és a temetkezésről szóló 9/2003. (IV.30.) 
önkormányzati rendeletben meghatározott díjak 

felülvizsgálatáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 
temetőkről és a temetkezésről szóló 9/2003. (IV.30.) 
önkormányzati rendeletben megállapított díjakat felülvizsgálta, 
és úgy határoz, hogy a díjtételeket 2019. január 1-jétől nem 
emeli meg. 
 
Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 

 
12. A közterületek használatáról szóló 1/2009. (II. 3.) önkormányzati rendeletben 

meghatározott díjak felülvizsgálata 
(329. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető 

 
Ács Rezső polgármester: Nem kíván díjemelésre javaslatot tenni. Kéri a Gazdasági és Pénzügyi 
Bizottság javaslatának ismertetését. 
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Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja.  
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadott és a 
következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
373/2018. (XII.14.) határozata 

a közterületek használatáról szóló 1/2009. (II.3.) 

önkormányzati rendeletben meghatározott díjak 

felülvizsgálatáról 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 

közterületek-használatáról szóló 1/2009. (II.3.) önkormányzati 

rendeletben megállapított díjtételeket felülvizsgálta, és úgy 

határoz, hogy a díjtételeket 2019. január 1-jétől nem emeli meg. 

 
Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 

 
13. Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2018. évi belső ellenőrzési 

terve módosításának elfogadására  
(307. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Molnár Kata jegyző 
Előkészítésért felelős: dr. Nagy Csilla mb. osztályvezető, Gulyás Rita belső ellenőr 
 

Ács Rezső polgármester: Kéri a bizottsági vélemények ismertetését. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna bizottsági elnök: A Humán Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
  
dr. Tóth Gyula bizottsági elnök: A Szociális és Egészségügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 11 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett elfogadott 
és a következő határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
374/2018. (XII.14.) határozata 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2018. évi belső 

ellenőrzési terve módosításának elfogadásáról 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 
370/2011. (XXII.31.) Korm. rendelet 31. § (5) bekezdése, 
valamint a Belső Ellenőrzési Kézikönyv 5.2. pontja alapján a 
2018. évi belső ellenőrzési tervnek a határozat mellékletét 
képező módosítását jóváhagyja. 

Határidő:  2018. december 31. 
Felelős:  dr. Molnár Kata jegyző 

 
 

14. Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2019. évi belső ellenőrzési 
tervének elfogadására  
(308. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Molnár Kata jegyző 
Előkészítésért felelős: dr. Nagy Csilla mb. osztályvezető, Gulyás Rita belső ellenőr 

 
dr. Molnár Kata jegyző: Nem kívánja kiegészíteni az előterjesztést. 
 
Ács Rezső polgármester: Kéri a bizottsági vélemények ismertetését. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna bizottsági elnök: A Humán Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja azzal a kiegészítéssel, hogy a 2019. évi belső ellenőrzési 
tervben kerüljön felvételre a polgármesteri hivatal épületének energiaracionalizálásával 
kapcsolatos belső vizsgálat.  
  
dr. Tóth Gyula bizottsági elnök: A Szociális és Egészségügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
dr. Molnár Kata jegyző: Pontosabban kellene megfogalmazni a javaslatot, hogy a belső 
ellenőrzés mit vizsgáljon. Témamegjelölés, szabályszerűségi, pénzügyi vizsgálatot igényel-e, 
illetve a belső ellenőrzések közül valamelyikből akkor el kell venni kapacitást, mert pontosan 
ki van számolva a belső ellenőr munkája. Az idei évre elrendelt négy rendkívüli belső 
ellenőrzést, amit a tartalékidőből tudnak megoldani. Ha év közben felmerül olyan dolog, amit 
szeretne kivizsgáltatni, örülne, ha lenne rá lehetősége.  
 
Ács Rezső polgármester: Véleménye szerint az eredeti tervet fogadja el a közgyűlés és ha év 
közben úgy látják, hogy felszabadul időkeret, valamint a bizottság eldönti, mit szeretne 
pontosan vizsgáltatni, akkor megpróbálják összefésülni a javasoltakat.  
 
Kérdés nem hangzott el. A polgármester megnyitja a vita szakaszt. 
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Zaják Rita képviselő: A túlórakeret törvényi szintű emelésével a plusz ellenőrzés biztosan 
belefér a kollégáknak.  
 
Ács Rezső polgármester: Ilyen megjegyzésnek nincs helye a teremben.  
 
További hozzászólás nem hangzott el, a polgármester lezárja a vita szakaszt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadott és a 
következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
375/2018. (XII.14.) határozata 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2019. évi belső 
ellenőrzési tervének elfogadásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 119. § (5) bekezdése, valamint a 370/2011. 
Kormányrendelet 32. §. (4) bekezdés alapján a határozat 
mellékletét képező 2019. évi belső ellenőrzési tervet jóváhagyja. 

Határidő:  2019. december 31. 
Felelős:  dr. Molnár Kata jegyző 

 
15. Javaslat a Szekszárdi Ipari Park Kft-vel kötött kölcsönszerződés módosítására 

(306. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Kovácsné dr. Kubik Andrea jogász 
Meghívott: Bálint Zoltán igazgató 

 
Ács Rezső polgármester: Kéri a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság véleményének ismertetését. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket.  
 
Kerekes László képviselő: Készült-e értékbecslés? Ha igen, szeretné kérni.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 8 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 4 tartózkodás mellett elfogadott 
és a következő határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
376/2018. (XII.14.) határozata 

a Szekszárdi Ipari Park Kft-vel kötött kölcsönszerződés 
módosításáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
 
1. elfogadja a Szekszárdi Ipari Park Kft.-vel 2018. augusztus 
22. napján kötött kölcsönszerződés 1. számú módosítását az 
előterjesztés melléklete szerinti tartalommal; 
 
Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 
 
2. felhívja a polgármestert, hogy terjessze a Szekszárdi Ipari 
Park Kft. taggyűlése elé a kölcsönszerződés módosítását; 
 
Határidő: 2018. december 21. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 
 
3. felhívja a polgármestert a kölcsönszerződés 
módosításának aláírására. 
 
Határidő: 2018. december 31. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 

 
16. Beszámoló a szekszárdi 3802 hrsz-ú, „sporttelep” ingatlan hasznosításáról 

(321. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Csillag Balázs a Szekszárdi Sportközpont Nkft. ügyvezetője, 
Varga András osztályvezető  

 
Ács Rezső polgármester: Egy technikai jellegű előterjesztésről van szó, minden évben be kell 
számolni az MNV felé a „sporttelep” ingatlan hasznosításáról. Kéri a Gazdasági és Pénzügyi 
Bizottság véleményének ismertetését.  
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, tartózkodás és nem szavazat nélkül elfogadott és a 
következő határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
377/2018. (XII.14.) határozata 

a Szekszárd, 3802 hrsz-ú sporttelep hasznosításáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  

 

1. jóváhagyja a szekszárdi 3802 hrsz-ú, Szekszárd, Sport u. 
1.C. alatti „sporttelep” ingatlan hasznosításáról szóló 
beszámolót; 
 
Határidő: 2018. december 14. 

Felelős: Ács Rezső polgármester 

 

2. felhívja a jegyzőt, hogy a beszámolót és az azt jóváhagyó 
határozatot továbbítsa a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. 
részére. 
 
Határidő: 2018. december 31. 
Felelős: dr. Molnár Kata jegyző 

 
Rácz Zoltán képviselő kiment az ülésteremből, jelen van 11 fő képviselő, a közgyűlés 
határozatképes.  
 

17. A Szekszárdi 1. Számú Óvoda Kindergarten óvodavezetői megbízására vonatkozó 
pályázati felhívás közzététele 
(305. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: dr. Horváth Annamária oktatási referens 

 
Ács Rezső polgármester: Kéri a Humán Bizottság javaslatának ismertetését. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna bizottsági elnök: A Humán Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 11 fő – 11 igen szavazattal, tartózkodás és nem szavazat nélkül elfogadott és a 
következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
378/2018. (XII.14.) határozata 

a Szekszárdi 1. Számú Óvoda Kindergarten vezetői 
megbízására vonatkozó pályázati felhívás közzétételéről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése  
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1. a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. 
törvény 20/A. és 20/B. §-a alapján a határozat 1. számú 
mellékletét képező felhívás szerinti tartalommal hirdeti meg a 
Szekszárdi 1. Számú Óvoda Kindergarten (7100 Szekszárd, 
Kölcsey ltp. 15.) magasabb vezetői (intézményvezető) 
beosztására vonatkozó pályázatot;  
 
Határidő:  2018. december 20. 
Felelős:  Ács Rezső polgármester 
 
2. felhívja a jegyzőt, hogy gondoskodjon a pályázati felhívás 
közzétételéről; 
 
Határidő:  2019. január 15. 
Felelős:  dr. Molnár Kata jegyző 
 
3. felhívja a jegyzőt, hogy a határozat 2. számú mellékletét 
képező ütemtervnek megfelelően gondoskodjon a pályázati 
eljárás lefolytatásáról. 
 
Határidő:  2019. június 10. 
Felelős:  dr. Molnár Kata jegyző 

 
 

18. Javaslat a helyi személyszállítási közszolgáltatási szerződés módosítására 
(328. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető, Schmidt Krisztián 
osztályvezető, dr. Szily Máté jogász 

 
Ács Rezső polgármester: 2018. december 31-én lejár a DDKK és az önkormányzat között 
kötött szerződés. Az új eljárás lebonyolításáig javasolja meghosszabbítani a szerződést. 
Bizottságok közül a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság véleményének az ismertetését kéri. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 11 fő – 11 igen szavazattal, tartózkodás és nem szavazat nélkül elfogadott és a 
következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
378/2/2018.(XII.14.) határozata 
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a helyi személyszállítási közszolgáltatás szerződés 
módosításáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
1. az előterjesztés 1. melléklete szerinti tartalommal 
jóváhagyja az Önkormányzat és a Dél-dunántúli Közlekedési 
Központ Zrt. között, a helyi személyszállítási közszolgáltatás 
szerződés módosítása tárgyában létrejövő közszolgáltatási 
szerződés 5. számú módosítást.  
 
Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 
 
2. felhívja a polgármestert a szerződés módosítása 
aláírására.  
 
Határidő: 2018. december 17. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 

 
Kerekes László képviselő kiment az ülésteremből, jelen van 10 fő képviselő, a közgyűlés 
határozatképes.  
 

19. Javaslat közterület elnevezésére  
(319. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Steinerné dr. Berenkei Zsuzsanna osztályvezető 

 
Ács Rezső polgármester: Kéri a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság véleményének az 
ismertetését. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. A Vesztergombi Pincészettel szembeni útszakasz kerül 
Borkút utca elnevezésre. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 10 fő – 10 igen szavazattal, tartózkodás és nem szavazat nélkül elfogadott és a 
következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
379/2018. (XII.14.) határozata 

a Szekszárd 7060/1 hrsz út elnevezéséről 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
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1)  a Szekszárd 7060/1 hrsz-ú út nevét az alábbiak szerint 
állapítja meg: 

„Borkút utca” 
 

Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 

 
2)   felhívja a jegyzőt, hogy lássa el a közterületnév 
változásával kapcsolatos hatósági feladatokat. 
 
Határidő:  
1. Az utcaelnevezéssel kapcsolatos hirdetmény 
közzététele: 2018. december 31. 
2. Házszámok rendezése: 2019. január 15. 
3. Utca- és házszámtáblák legyártatása és kihelyezése: 
2019. február 28.  
4. Illetékes Okmányiroda, a közüzemi szervek értesítése a 
változásról: 2019. január 31. 
Felelős: dr. Molnár Kata jegyző 

 
Rácz Zoltán képviselő visszaérkezik az ülésterembe, jelen van 11 fő képviselő, a közgyűlés 
határozatképes.  
 

20. Településrendezési eszközök 2017/2. sz. részleges módosításához kapcsolódóan 
további biológiai aktivitásérték biztosítása  
(325. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Herr Teréz főépítész 

 
Ács Rezső polgármester: Kéri a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság véleményének az 
ismertetését. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek tárgyalásra javasolja, tekintettel arra, hogy felmerültek gondok a területtel 
kapcsolatban, mégpedig hogy mennyire korlátozza az ott lévő tulajdonosok lehetőségeit. 
Véleménye szerint jobban körbe kell járni a dolgot.  
 
dr. Molnár Kata jegyző: A bizottsági ülésen elhangzott, hogy egy nagyobb felbontású, 
áttekintő térképet készítsenek, mely elkészült és az ülésen kiosztásra került. Kéri, hogy ez 
alapján szülessen döntés. 
 
Kérdés nem hangzott el. A polgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 
Rácz Zoltán képviselő: A terület kizárja további ipari területek értékesítését véleménye 
szerint. Érdemes lenne egy átgondolt döntést hozni olyan embereknek, akik nagyon jól ismerik 
a várost és a tervezett fejlesztéseket.  
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További hozzászólás nem hangzott el, a polgármester lezárja a vita szakaszt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 11 fő – 8 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 3 tartózkodás mellett elfogadott 
és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
380/2018. (XII.14.) határozata 

a Településrendezési eszközök 2017/2. sz. részleges 

módosításához kapcsolódóan további biológiai aktivitásérték 

biztosításáról 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 

településrendezési terv 2017/2. sz. részleges módosításához 

kapcsolódó további biológiai aktivitásérték biztosításáról szóló 

javaslatot megtárgyalta, és a Keselyűsi úttól délre tervezett ipari 

park beépítésre szánt területté történő átsorolása miatti 

biológiai aktivitásérték csökkenés kompenzálására Szekszárd 

Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 311/2018. 

(X.25.) határozatával kijelölt két területet kiegészíti a vasúttól 

keletre, a Damjanich utcai meglévő iparterülettől északra fekvő 

tervezett gazdasági területtel.  

 
Határidő: 2018. december 31.  
Felelős:    Ács Rezső polgármester  
 

 
21. Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 2019. évi 

munkaterve elfogadására 
(310. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Feri Blanka osztályvezető 

 
Ács Rezső polgármester: Kéri a bizottsági vélemények ismertetését. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna bizottsági elnök: A Humán Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek tárgyalásra javasolja. 
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
  
dr. Tóth Gyula bizottsági elnök: A Szociális és Egészségügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket.  
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Murvai Árpád képviselő: A közgyűlési munkatervhez adott javaslatokat, mely szubjektivitást 
is takar és örömmel látta, hogy sok téma érintve van az előterjesztésben szereplő 
munkatervben. Köszöni a lehetőséget.  
 
Ács Rezső polgármester: A képviselő úr által javasolt napirendek nagy része részét képezik a 
2019. évi munkának. Végignézve a javaslatokat, az első az elmúlt év költségvetésének számai 
benne lesznek a zárszámadási rendeletben. Az aktuális költségvetés tervezése a bizottságok 
javaslatainak megfelelően a közgyűlés elé kerül költségvetési rendelet formájában. A 
következő javaslata („Kell-e ennyi városi rendezvény?”) kérdés formában nem kerülhet a 
közgyűlés elé. A sportkoncepció felülvizsgálata rendszeresen visszatérő téma. A „Non-profit 
szervezeteink működésének, tevékenységének vizsgálata” című témánál ha a képviselő úr az 
önkormányzati cégekre gondol, akkor az éves mérlegbeszámolókat a közgyűlés, mint 
tulajdonos fogadja el. „Út- és járda és épület felújítások tervezése és tapasztalatai. 
beruházásaink állása” témában a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság teszi le a javaslatot, mely 
alapján a városüzemeltetés végzi a munkáját. „A város közbiztonsága, közlekedési helyzete 
(rendőrségi beszámolóval)” témában a rendőrség minden évben beszámol a közgyűlés előtt. 
A „Civil társadalom helyzete, szervezeteinek jellege, céljai támogatásuk. Várható pályázatok.” 
Nehezen kezelhető így a téma. „Hulladék, kommunális hulladék szállítási rendszerének 
megújítása” témában folyamatosan azon dolgoznak, hogy működjön a rendszer. 
„Munkahelyteremtés lehetőségei Szekszárdon” javaslat esetében az önkormányzat inkább a 
munkaerőhiány csökkentésében tesz lépéseket, például a Modern Város Program keretein 
belül. A testvérvárosi kapcsolatok tapasztalataival kapcsolatban Berlinger Attila nemzetközi 
kapcsolatok referense minden évben beszámol a közgyűlésnek. „A beruházások teljes körű 
felülvizsgálata” témában ha egy beruházás elindul, az a költségvetése kapcsán mindig 
közgyűlés elé kerülő téma, tehát azt gondolja, hogy amilyen témákat képviselő úr 
megfogalmazott, eddig is benne voltak a munkatervben.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Ács Rezső polgármester: Az eredeti határozati javaslatot teszi fel szavazásra. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 11 fő – 11 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadott és a 
következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
381/2018. (XII.14.) határozata 

a 2019. évi munkaterv jóváhagyásáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 
Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 27/2014. (XII.23.) 
önkormányzati rendelet 9. § (1) bekezdése alapján jóváhagyja a 
határozat mellékletét képező 2019. évi munkatervét. 
 
Határidő:  2019. december 31. 
Felelős:  Ács Rezső polgármester 
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22. Javaslat alapítványok támogatására  
(311. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Varga András osztályvezető, Berbuch Miklós bizottsági 
referens 

 
Ács Rezső polgármester: Kéri a bizottsági vélemények ismertetését. 
 
Kerekes László képviselő visszatért az ülésterembe, a jelen lévő képviselők száma 12. a 
közgyűlés határozatképes. 
 
dr. Tóth Gyula bizottsági elnök: A Szociális és Egészségügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna bizottsági elnök: A Humán Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 11 fő – 11 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadott és a 
következő határozatot hozta: 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 382/2018. (XII.14.) határozata 

alapítványok támogatásáról 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 
 

1. a Szociális és Egészségügyi javaslatára, annak 2018. évi Bizottsági Kerete terhére 
összesen 600.000,- Ft-ot nyújt az alábbi alapítványok támogatására: 

 

Alapítvány neve Támogatandó cél 2018. évi SZEB 
bizottsági alapja 
terhére 

Szent Erzsébet Caritas Alapítvány karácsonyi támogatás 370 000 Ft 

Otthon Alapítvány karácsonyi támogatás 230 000 Ft 

Összesen:  600.000 Ft 

 
Határidő:  2018. december 14. 
Felelős:  Ács Rezső polgármester 

  
2. a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság javaslatára, annak 2018. évi Bizottsági kerete 

terhére, összesen 744.000.- Ft összeg támogatást nyújt az alábbi alapítványoknak: 
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Alapítvány neve Támogatandó cél 2018. évi GPB keret 
terhére megítélt 

támogatás 

Négy Évszak Waldorf-pedagógiai 
Alapítvány Szekszárdi Waldorf 

Óvoda, Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézménye 

Iskolakert fejlesztés 40.000.- Ft 

Zöldtárs Alapítvány 88 db IBC tartály 
beszerzése és átadása 

az igénylőknek 

704.000.- Ft 

Összesen  744.000.- Ft 

 
Határidő:  2018. december 14. 
Felelős:  Ács Rezső polgármester 

  
3. felhívja a jegyzőt, hogy a Polgármesteri Hivatal útján a költségvetés módosításával 

építse be a támogatásokat, továbbá felhívja a támogatási megállapodások 
elkészítésére és a támogatási összeg átutalására; 

 
Határidő:  2018. december 28. 
Felelős:  dr. Molnár Kata jegyző 

 
4. felhívja a polgármestert a támogatási szerződések aláírására.  

 
Határidő:  2018. december 28. 
Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 
 

23.  Beszámoló a lejárt határidejű közgyűlési határozatok végrehajtásáról, valamint a 
két ülés között történt fontosabb eseményekről 
(317. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester  
Előkészítésért felelős: Radványi Petra testületi referens 

 
Ács Rezső polgármester: Nem kívánja kiegészíteni az előterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel az I. határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül egyhangúlag 
elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
383/2018. (XII.14.) határozata 

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés 
között történt fontosabb eseményekről 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 
 
1. jóváhagyja a 85/2018. (IV.26.), a 104/2018. (IV.26.), a 
190-191/2018. (VI.21.), a 275/2018. (IX.27.), a 278/2018. 
(IX.27.), a 290/2018. (X.25.), a 310/2018. (X.25.), a 318/2018. 
(X.25.), a 322-326/2018. (XI.29.), a 328/2018. (XI.29.), a 
330/2018. (XI.29.), a 332-334/2018. (XI.29.), a 339-345/2018. 
(XI.29.) számú határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés 
között történt fontosabb eseményekről szóló beszámolót; 
 
2. meghosszabbítja a 104/2018. (IV.26.) számú 
önkormányzati határozat II. pont határidejét az alábbiak szerint: 
(…) 
- Házszámok rendezése: 2019. november 30. 

- Utca- és házszámtáblák legyártatása és kihelyezése: 2019. 

december 31. 

- Illetékes Okmányiroda, a közüzemi szervek értesítése a 

változásról: 2019. december 31. 

 

1. elfogadja az előterjesztés 1. számú mellékletében foglalt, 

a Lián Kertészeti Kft-vel kötött vállalkozási szerződés 2. számú 

módosítását; 

 

2. a Településrendezési Terv részleges módosításáról szóló, 

85/2018. (IV.26.) számú önkormányzati határozat végrehajtási 

határidejét 2019. június 30. napjáig meghosszabbítja; 

 
3. jóváhagyja a TOP-6.9.1-16-SE1-2017-00001 
azonosítószámú, „A társadalmi együttműködés erősítését 
szolgáló helyi szintű komplex programok” című projekt 
keretében az előterjesztés 3. számú melléklete alapján a 
konzorciumi együttműködési megállapodás módosítását; 
 
4. elfogadja a TOP-6.2.1-15-SE1-2016-00002 

azonosítószámú „Kadarka utcai mini bölcsőde létrehozása” című 

pályázat keretében, a Szekszárd-Szedres-Medina 

Óvodafenntartó Társulással kötött konzorciumi együttműködési 

megállapodás 3. számú módosítását az előterjesztés 2. számú 

mellékletében foglaltak szerint; 

 
5. visszavonja a Szekszárd és Környéke Szociális 
Alapszolgáltatási és Szakosított Ellátási Társulás társulási 
megállapodásának módosításáról szóló, 330/2018. (XI.29.) 
önkormányzati határozatát;  
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6. hozzájárul a Szekszárdi Víz- és Csatornamű Kft. és a 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közötti adásvételi 

szerződésnek az előterjesztés 4. számú mellékletében foglalt 

tartalommal való megkötéséhez, valamint ezzel összefüggésben 

a Szekszárdi Sportközpont Nkft-vel megkötendő bérleti 

szerződés-módosítás mellékletei tartalmának változásához. 

 

Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 
  dr. Molnár Kata jegyző 

 
A polgármester szavazásra teszi fel a II. határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 11 fő – 11 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett elfogadott 
és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
384/2018. (XII.14.) határozata 

a Szekszárd és Környéke Szociális Alapszolgáltatási és 
Szakosított Ellátási Társulás társulási megállapodásának 

módosításáról 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
 
1. a Szekszárd és Környéke Szociális Alapszolgáltatási és 
Szakosított Ellátási Társulás társulási megállapodás-módosítását 
az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal és formában 
elfogadja; 
 
Határidő: 2018. december 14.  
Felelős: Ács Rezső polgármester 
 
2.  felhívja a polgármestert a megállapodás aláírására; 
 

Határidő: 2018. december 19. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 
 
3.  felhívja Szekszárd Megyei Jogú Város Jegyzőjét a társult 
önkormányzatok képviselőinek aláírásával ellátott, a 
módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt megállapodásnak a 
Magyar Államkincstár Tolna Megyei Igazgatóságához történő 
benyújtására. 
 
Határidő: 2018. december 19. 
Felelős: dr. Molnár Kata jegyző 
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A polgármester szavazásra teszi fel a III. határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 11 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett elfogadott 
és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
385/2018. (XII.14.) határozata 

utólagos támogatás biztosításáról a „Szekszárd Büszkesége 
2018.” kitüntető díjjal kapcsolatban 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
 
1. 8.000 forint összegű utólagos támogatást biztosít 

Bogáncs Gergő „Szekszárd Büszkesége 2018.” díjazásához, 

melynek fedezetéül a Humán Bizottság javaslatára a bizottság 

2018. évi Mecénás Tehetséggondozó Támogatási Kerete szolgál. 

 
Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 
 
2. 8.000 forint összegű utólagos támogatást biztosít Hild 

Zsanett Krisztina „Szekszárd Büszkesége 2018.” díjazásához 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2018. évi 

költségvetéséről szóló 2/2018. (II.28) önkormányzati rendelet 2. 

számú melléklet „505/4/2 Egyéb működési célú támogatások 

államháztartáson kívülre” kerete terhére. 

 
Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 
 
3. 12.000 forint összegű utólagos támogatást biztosít 

Némedi Lőrinc „Szekszárd Büszkesége 2018.” díjazásához 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2018. évi 

költségvetéséről szóló 2/2018. (II.28) önkormányzati rendelet 2. 

számú melléklet „505/4/2 Egyéb működési célú támogatások 

államháztartáson kívülre” kerete terhére. 

 
Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester  

 
 

24. A Szekszárdi Távhőszolgáltató Nonprofit Kft. hitelfelvételéhez kapcsolódó   
tulajdonosi döntésekről 
(331. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Tamási Anna igazgatóságvezető 
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Ács Rezső polgármester: Az önkormányzat cége, a Szekszárdi Távhőszolgáltató Nonprofit Kft. 
százmillió forint alatti hitelfelvételéhez nem szükséges kormányzati engedély, csak 
tulajdonosi, ezért kerül napirendre az előterjesztés.  
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 9 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 3 tartózkodás mellett elfogadott 
és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
386/2018. (XII.14.) határozata 

Szekszárdi Távhőszolgáltató Nonprofit Korlátolt Felelősségű 
Társaság hitelfelvételéhez kapcsolódó tulajdonosi döntésekről 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése, 
mint alapító tulajdonos  
 
1. hozzájárul, hogy a Szekszárdi Távhőszolgáltató Nonprofit 
Korlátolt Felelősségű Társaság 95 millió forint hitelkeret 
biztosítására szerződést kössön a Dél TAKARÉK Szövetkezettel a 
2 – 5. pontban foglaltak szerint; 
 
2. hozzájárul, hogy a hitel biztosítékául a Szekszárd, Sárvíz 
u.4. szám alatti telephely ingatlan a hitel fedezetéül szolgáljon;  
 
3. hozzájárul a biztosítékul szolgáló ingatlan 
vonatkozásában a Dél TAKARÉK Szövetkezet javára a 
jelzálogjognak az ingatlan-nyilvántartásba történő 
bejegyzéséhez; 
 
4. készfizető kezességet vállal a Szekszárdi Távhőszolgáltató 
Nonprofit Kft. által szerződéssel lekötött 95 millió hitelkeret 
biztosításaként; 
 
5. a hitelfelvétel kondícióihoz az alábbi feltételekkel járul 
hozzá: 
a) a hitel mértéke 95 millió HUF hitel; 
b) futamidő: a szerződéskötés és folyósítási feltételek 
teljesítéstől számított maximum 365 nap. A hitel szükség esetén 
megújítható; 
 
6. felhatalmazza Szekszárd Megyei Jogú Város 
Polgármesterét, valamint a Szekszárdi Távhőszolgáltató 
Nonprofit Kft. –t a szükséges okiratok aláírására. 
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Határidő: 2018. december 31. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 
              Csukle Tibor ügyvezető igazgató 
 

 
25. Javaslat elektromos gépjárművek beszerzésére vonatkozó egyedi támogatási kérelem 

benyújtására 

(332. sz. előterjesztés) 

Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: Bali-Kiss Zsuzsanna pénzügyi ügyintéző 
 

Ács Rezső polgármester: A Megyei Jogú Városok Közgyűlésén hangzott el, hogy lehetőség lesz 
két elektromos gépjármű beszerzésére. Az önkormányzatnak ez nem kerül pénzbe. A 
Gazdasági és Pénzügyi Bizottság véleményének ismertetését kéri.  
 
Kővári László bizottsági elnök: A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést a 
közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
387/2018 (XII.14.)határozata 

az elektromos gépjárművek beszerzésére vonatkozó egyedi 
támogatási kérelem benyújtásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 
 
1. hozzájárul az elektromos gépjárművek beszerzésére 
vonatkozó egyedi támogatási kérelmének az Innovációs és 
Technológiai Minisztérumba történő benyújtásához;  
 
Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 
 
2. felhívja a polgármestert a támogatási kérelem 

benyújtására és a szükséges tárgyalások lefolytatására, valamint 

az ezzel kapcsolatos döntések meghozatalára. 

Határidő: folyamatos 
Felelős: Ács Rezső polgármester 

 

26. Tulajdonosi hozzájárulás a Szekszárdi Diákétkeztetési Kft. ügyvezetője részére 
gyermekétkeztetési szolgáltatás beszerzése tárgyú szerződés megkötéséhez  
(333. sz. előterjesztés) 
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Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előkészítésért felelős: dr. Ludas Gabriella jogi referens 

 
Ács Rezső polgármester: Azért kerül a közgyűlés elé az előterjesztés, mert a tulajdonos 
önkormányzat hozzájárulása szükséges a tízmillió forint feletti szerződéskötés esetén. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 12 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
388/2018. (XII.14.) határozata 

tulajdonosi hozzájárulásáról a Szekszárdi Diákétkeztetési Kft. 
ügyvezetője részére a gyermekétkeztetési szolgáltatás 

beszerzése tárgyú szerződés megkötéséhez 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának közgyűlése 
hozzájárul az önkormányzat kizárólagos tulajdonában álló 
Szekszárdi Diákétkeztetési Kft. ügyvezetője részére a 
„Wunderland Kindergarten a Szekszárdi Német Nemzetiségi 
Önkormányzat Óvodája részére gyermekétkeztetési szolgáltatás 
beszerzése” tárgyú szerződés megkötéséhez.  
 
Határidő: 2018. december 31. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 
   Bay Attila ügyvezető igazgató 

 
Zaják Rita képviselő elhagyja az üléstermet, jelen van 11 fő képviselő, a közgyűlés 
határozatképes.  
 

27. Javaslat a Polgármesteri Hivatal alapító okirat módosítására 
(334. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Molnár Kata jegyző 
Előkészítésért felelős: dr. Ludas Gabriella jogi referens 

 
Ács Rezső polgármester: Jegyző asszony nem kívánja kiegészíteni az előterjesztést.  
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 11 fő – 9 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett elfogadott 
és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
389/2018. (XII.14.) határozata 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala alapító 
okirata módosításáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 

1. elfogadja Szekszárd Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 
alapító okiratának módosítását és egységes szerkezetű alapító 
okiratát az előterjesztésben foglaltak szerinti tartalommal; 
 
Határidő: 2018. december 14.  
Felelős: Ács Rezső polgármester  
 

2. felhívja a polgármestert a módosító okirat aláírására; 
 
Határidő: 2018. december 20.  
Felelős: Ács Rezső polgármester  
 
3. felhívja a jegyzőt, hogy gondoskodjék az okiratoknak a Magyar 
Államkincstár Tolna Megyei Igazgatóságához történő 
benyújtására a törzskönyvi nyilvántartás számára.  
 
Határidő: 2018. december 21.  
Felelős: dr. Molnár Kata jegyző 
 

Csillagné Szánthó Polixéna képviselő elhagyja az üléstermet, jelent van 10 képviselő, a 

közgyűlés határozatképes. 

 

28. Javaslat az Alisca Terra Nkft. törzstőkéjének leszállításához kapcsolódó 
megállapodás  aláírására 
(335. sz. előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 

 
Ács Rezső polgármester: A bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 10 fő – 7 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás mellett 
elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
390/2018. (XII.14.) határozata 

az Alisca Terra Nkft. törzstőkéjének leszállításához kapcsolódó 
megállapodás aláírásáról 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
felhívja a polgármestert az Alisca Terra Nonprofit Kft. és 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata között kötendő, az 
Alisca Terra Nonprofit Kft. törzstőke leszállításához kapcsolódó, 
tőkekivonás alapján teljesítendő kifizetés nem pénzbeli vagyoni 
juttatással – a Szekszárd, Sárvíz u. 6. szám alatti ingatlan 
tulajdonjogának átruházásával – történő teljesítéséről szóló 
megállapodás aláírására. 
 
Határidő:  2018. december 17. 
Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 
29. Javaslat a Szekszárd, belterületi 4000/11. hrsz-ú ingatlanon húzódó magánút 

önkormányzat általi kezelésbe vételére 
 (336. sz. előterjesztés) 
 Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
 Előkészítésért felelős: dr. Kajos Nikolett aljegyző 
 
Ács Rezső polgármester: Az Interspar mellett lévő út kezelésbe vételére vonatkozik az 
előterjesztés, mert az érinteni fogja a könyvtár, levéltár megközelíthetőségét.  
 
A polgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket.  
 
Kővári László képviselő: Akkor nem forgalomképes közvagyon kategóriába esik majd az út? 
 
Ács Rezső polgármester: Csak az út kezelésbe vételét végzik, nem lesz a tulajdonuk az út.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 10 fő – 8 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett elfogadott 
és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
391/2018. (XII.14.) határozata 

a Szekszárd belterület 4000/11 hrsz-ú ingatlanon húzódó 
magánút önkormányzat általi kezelésbe vételéről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 

1. jóváhagyja a Szekszárd belterület 4000/11 hrsz-ú ingatlanon 
húzódó magánút és a hozzá tartozó járda önkormányzat általi 
kezelésbe vételét 2019. január 1. napi hatállyal és a kezeléssel 
kapcsolatban felmerülő költségek viselését; 
 
Határidő: 2018. december 14.  
Felelős: Ács Rezső polgármester  
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2. felhívja a jegyzőt, hogy gondoskodjék a magánút és a hozzá 
tartozó járda önkormányzati kezelésbe vételéről szóló 
megállapodás előkészítéséről.  
 
Határidő: 2018. december 20.  
Felelős: dr. Molnár Kata jegyző 
 
3. felhívja a polgármestert a magánút és a hozzá tartozó járda 
önkormányzati kezelésbe vételéről szóló megállapodás 
aláírására. 
 
Határidő: 2018. december 31.  
Felelős: Ács Rezső polgármester  

 
Csillagné Szánthó Polixéna és Zaják Rita képviselők visszatérnek az ülésterembe, jelen van 12 
fő képviselő, a közgyűlés határozatképes. 
 

30. Javaslat ASP  csatlakozási szerződések jóváhagyására 
 (337. sz. előterjesztés) 
 Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
 Előkészítésért felelős: dr. Wirth Noémi jegyzői megbízott 
 
dr. Molnár Kata jegyző: Az előterjesztés az ülésen került kiosztásra, tekintettel arra, hogy a 
szerződést a tegnapi napon kapták meg. Elnézést kér ezért. 2019. január 1-től a megyei jogú 
városok is csatlakoznak az ASP rendszerhez. Ez egy állam által biztosított elektronikus 
rendszer. Több szakrendszerrel csatlakoznak hozzá, legnagyobbak az adószakrendszer,  
gazdálkodási és iratkezelési szakrendszerek, melyek mellett kisebbek is vannak. Az iratkezelési 
szakrendszer tekintetében kértek engedélyt az előcsatlakozásra, 2018. novembertől. Azért 
döntöttek így, hogy a többi szakrendszer tekintetében már zökkenőmentesen csatlakozzanak. 
A szerződés megkötésével válik hivatalossá a folyamat. A munkát egyébként már évek óta 
végzik az adatmigrációval kapcsolatban. 
 
Kérdés nem hangzott el. A polgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 
Rácz Zoltán képviselő: Úgy gondolja, hogy ahány központosítási rendelkezését látja a 
kormánynak, az mind csődbe került. Ilyen volt a Klik, kukaholding és egyéb központosítások, 
fogalmuk sincs, hogyan alakítsák ki az álláspontjukat ilyen rövid idő alatt. Biztosan nemmel fog 
ezért szavazni.  
 
További hozzászólás nem hangzott el, a polgármester lezárja a vita szakaszt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyűlés – melynek 
létszáma 12 fő – 8 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében, 2 tartózkodás mellett 
elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 



44 
kgy20181214jkv 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
392/2018. (XII.14.) határozata 

ASP szerződések jóváhagyásáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az 
önkormányzati ASP rendszer Szolgáltatási szerződést az 
előterjesztés melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 
 

Határidő: 2018. december 14. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 

 
31. Kérdések, interpellációk 
 

 Rácz Zoltán képviselő írásbeli interpellációja Ács Rezső polgármesterhez 
 
Ács Rezső polgármester: Rácz Zoltán képviselő írásban benyújtotta interpellációját, de nem 
tudta eldönteni, hogy mi a kérdés, amire válaszolnia kellene. Eljárásjogi szempontból nem 
talált új témát az interpellációban, pedig egy témában csak egyszer lehet interpellálni az 
évben. 
 
Rácz Zoltán képviselő: Évértékelést írt, egy ötperces interpellációnak megfelelően. A korábbi 
évekhez hasonlóan kíván képviselőtársainak, a polgármesteri hivatal dolgozóinak boldog 
karácsonyi ünnepeket. Álljon meg az a gyűlöletkampány, amit évek óta a kormányzat és 
néhány ember gerjeszt. Legyen stop gyűlölet! 
 
Ács Rezső polgármester: Ha képviselő úr lehajtja laptopjának a tetejét, a szavainak 
ellentmondó kiírás van rajta, melyet nehezen tud kezelni, miközben a szeretetről beszélnek. 
Ő azzal kezdte a közgyűlést, hogy mindenkinek áldott karácsonyi ünnepeket kívánt, azt 
gondolja, hogy az ülés vezetése során ezt tanúsította is. Megkérdezi a képviselőt, hogy 
elfogadja-e a választ? 
 
Rácz Zoltán képviselő: Nem fogadja el a választ. Az interpellációban öt kérdés merült föl, egyre 
sem válaszolt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel az interpellációra adott válasz elfogadását, melyet a 
közgyűlés – melynek létszáma 12 fő – 8 igen szavazattal, 3 nem szavazat ellenében, 1 
tartózkodás mellett elfogadott. 
 

 Rácz Zoltán képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a Béla térről induló két 
busznyi gyerekről 
 

Rácz Zoltán képviselő: A Béla térről naponta két busz indul tele diákkal. Nemrég voltak itt a 
diákönkormányzat tagjai. Emlékeztette őket arra, hogy az első diákönkormányzat vezetője 
Harangozó Gábor volt, ők harcoltak a diákok jogaiért. Akkor a Garay János Gimnázium az 
ország első tíz legjobbja között volt, de az első húszba éveken keresztül belefért. Aki itt végzett, 
biztos helye volt bármelyik egyetemen. Most nyolcvan valahányadik helyen van, már a 
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bonyhádi gimnázium is vonzóbb, ha valaki jól megalapozó tudást és jó szellemű gimnáziumot 
akar. Beszélt a volt bonyhádi iskolaigazgatóval, aki elmondta, hogyan lett a szekszárdiak által 
lesajnált gimiből az, ami ma van. Az, hogy legalább száz gyerek inkább Bonyhádra jár. A 
Klikknek átadott iskolák, a politikai alapon kinevezett igazgatók a szekszárdiak jövője ellen 
való. Jelzi, hogy az általa nagyra becsült Zentai igazgató úrral a mai napig nagyon jó kapcsolata 
van Harangozó Gábornak. Az a szellemiség, ami helyén tudja kezelni az oktatást, a diákok 
jogait és kötelességeit, ott van eredmény. A patinás Garay nevet visszaszerezni két 
generációra lenne szükség. Mit tenne az önkormányzat, hogy visszaszerezze a gimnázium 
hírnevét?  
 
Ács Rezső polgármester: Annyiszor elhangzott Harangozó Gábor neve, ő írta a kérdést? Annyi 
diákot ki lehetne emelni, akik ott végeztek a gimnáziumban. Egyébként az iskola fenntartója 
és üzemeltetője sem az önkormányzat már, a tankerülettel kell megbeszélni ezt a dolgot. 
Lehet vitatkozni azon, hol van a Garay Gimnázium, de a bonyhádi előtt van, a tanulmányi 
eredmények itt még mindig sokkal jobbak. Nem akar más iskolákkal foglalkozni. A város 
folyamatosan fejleszti az iskolát. Szakmai kérdésekben a tankerületi központ igazgatójához 
kell fordulni. Az önkormányzat az infrastrukturális kérdésekben tud segíteni. 
 

 Rácz Zoltán képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a húsipari vállalat 
eladásával kapcsolatban 
 

Rácz Zoltán képviselő: Kétszer is elkelt a húsipari vállalat. A szekszárdi fidesz-frakció titkos 
mutyis felvételein polgármester úr hangja mindig felfedezhető. Nehéz azt feltételezni, hogy 
nem tudott arról, hogy eladó a telephely egy része háromszáz millió forintért és utána pár 
hónap múlva lesz rá egy vevő ezernyolcszáz millióért. Miért nem a város vásárolta meg az 
ingatlant? Ha nyer a város a kiváló üzleten 1.5 milliárd forintot, akkor megépíthetett volna egy 
fedett uszodát, vagy megvásárolhatta volna a Gemenc Szállót és átalakíthatta volna idősek 
otthonává; felújíthatta volna a teljes út- és járdahálózatot a Felsővárosban vagy napenergia 
parkot, mellyel a város teljes energiaellátását biztosíthatta volna hihetetlen olcsón a 
következő harminc évben. Nem szégyelli-e az magát, aki tudott erről és nem lépett? 
 
Ács Rezső polgármester: A kérdést attól kell megkérdezni, akire vonatkozik. Ezek szerint 
képviselő úr tudott róla és szégyelli is magát. Az épületek állapota folyamatosan romlott és 
örül neki, hogy ha rendbe kerülnek az épületek, és nem a mai állapotok látszanak. Ha jól 
emlékszik, az MSZP kormányok alatt kezdődött el a folyamat, amikor lerabolták a húsipart, 
mindkét tulajdonos szétlopta az épületeket és elvitte a gépeket. Jól hangik, amit elmondott 
képviselő úr, de mi van akkor, ha közpénzből befektetnek háromszáz milliót és ugyanennyit el 
is veszítenek? 
 

 Zaják Rita képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a „Csikágóban” lévő helyzet 
kezelésével kapcsolatban 
 

Zaják Rita képviselő: Ezen a bizniszen a magyar állam alsó hangon két és félmilliárd forintot 
bukott. Kérdezi, hogy van-e lehetőség arra, hogy a következő év első negyedévében a 
„Csikágóval” kapcsolatos kérdéseinek megvitatását kerekasztal beszélgetésen megvitassák és 
valamiféle megoldást találjanak ki. Az oké, hogy polgármester úr szerint az oktatás nem hoz 
azonnali megoldást, de muszáj hosszú távon gondolkodni. Szeretné is kezdeményezni a 
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kerekasztal beszélgetést, ahol szakértőkkel, tapasztalt szakemberekkel megvitatnák, milyen 
lépéseket lehet tenni. Számíthat-e polgármester úr segítségére? 
 
Ács Rezső polgármester: Szeretné pontosítani az elmondottakat. Ő azt mondta, hogy pályázati 
lehetőségük van a szegregátumokban lakók képzésére fordítsanak összegeket, annak a 
végeredményében viszont kétségei vannak.  Nem azt mondta, hogy hosszú távon megoldást 
hoz, rövid távon viszont nem. Azt tapasztalta az évtizedek során, hogy ez nem biztos, hogy 
működni fog. A szemétkupacot, ami ott termelődött, elvitették a város pénzén, most a 
közterület-felügyelők napi szinten jelentik jegyző asszonynak az ottani helyzetet. Illetve 
megjegyzi, hogy tizenöt millió forintból felújítanak lakásokat az ottlakók számára. Ennél többet 
a város költségvetése nem tud elviselni. Nem támogatja, hogy életerős emberek ne csináljanak 
semmit napközben, legalább a saját környezetüket kellene tisztán tartani. Kerítéssel le is 
zárták a Barát János utcai telkek végeit, de pár hét után szétszedték. Ha valaki tud olyan példát 
hozni, hogy hasonló helyzetet hogyan tudtak hatékonyan kezelni, arról beszéljenek. Tud 
mondani példákat kisfalvakban, de ekkora városban az nem járható út. Ha gyakorlati 
tapasztalatokat hozó szakembereket tud képviselő asszony megmozgatni, akkor 
természetesen nyitottak rá, de elméleti kérdésekről mindenkinek megvan a véleménye, 
felesleges ezeken vitatkozni.  
 

 Zaják Rita képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a SZÜV épületével 
kapcsolatban 

 
Zaják Rita képviselő: Volt egy javaslata, hogy az épület felújításával kapcsolatban meg kellene 
oldani a forgalom egyirányúsítását és parkolókat kialakítani halszálkásan az épület előtt. Ezzel 
egyidejűleg gyalogos forgalmat illetve az óvoda előtti öt-hat méternyi járdát korláttal kellene 
lezárni, mert balesetveszélyes és most már délelőtt és délután is áldatlan állapotok vannak, a 
kocsik a füvön parkolnak. Úgy hallotta, hogy a katasztrófavéldemi kirendeltség költözése 
kapcsán lehet remény ennek a problémának a megoldására, meg tudja-e erősíteni ezt 
polgármester úr? 
 
Ács Rezső polgármester: Igen, ezen dolgoznak most a katasztrófavédelemmel. A parkolásra, 
illetve a gépjárműtárolásra megtalálják a megoldást. A járdakérdés ebben a formában még 
nem vetődött fel, de egységesen próbálják kezelni a dolgot. Tervben van egy felnőttképző 
központ kialakítása az épületben, szerette volna, ha a katasztrófavédelemmel egyszerre 
felújításra kerülne az épület, de ez még várat magára.  
 

 Zaják Rita képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a „rabszolgatörvénnyel” 
kapcsolatban 

 
Zaják Rita képviselő: Tegnapi napon beszélt üzemekben, gyárakban dolgozó emberekkel. 
Mivel ez érinti Szekszárdot is, üzemek itt is vannak, az ott dolgozó emberek szájából hangzott 
el, hogy nem lesz kérdés, akar-e valaki dolgozni. Amikor polgármester úr pártja konzultált a 
tagjaival a törvényjavaslat elfogadásáról, nyilván lecsatornázta az alulról jövő véleményeket, 
kíváncsi lenne, hogy milyen javaslatot tettek a törvénymódosítással kapcsolatban. Az 
alkalmazott és a bérelt munkaerőt összehasonlítva a különbség hasonló a főállású pedagógus 
és az óraadó között, ahol az óraadónak csak az óradíj jár, egyéb juttatás nem. Az a 
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munkavállaló, akivel tegnap beszélt, elmondta, hogy ha nem vállalja a túlórát, akkor bérelnek 
helyette munkaerőt. 
 
Ács Rezső polgármester: 2018. elején negyven szekszárdi vállalkozást keresett fel 
személyesen és beszélgetett a problémáikról, ötleteikről. Már akkor látszott, hogy a 
munkaerőpiacon keresleti piac alakult ki. Az a munkavállaló, aki nem vállalja a túlórát és 
felmond a cégnél, másnap egy másik cégnél kezdi a munkát. Konkrét példát tud, hogy 
huszonöt fős brigádot a munkaidő végére elvittek a cégtől, akik másnap reggel már máshol 
kezdtek dolgozni. Van eszköz a munkavállaló kezében, ha nem akar túlórázni. Munkaerőhiány 
van és egymásra licitálnak a cégek, hogy hozzájuk menjenek dolgozni a munkavállalók. Ha a 
másik oldalt nézik, a munkaadók mondják, hogy kiszolgáltatott helyzetbe kerültek a 
munkaerőpiai változásoknak köszönhetően.  A cégek leszerződnek egy munkára és nem tudják 
teljesíteni a vállalásokat, ha ilyen dolog történik.  
 

 Csillagné Szánthó Polixéna képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez 
„Karácsony” címmel 

 
Csillagné Szánthó Polixéna képviselő: A honvédek sokszor hó lepte fenyőkre helyeztek 
gyertyát, azt körül állva karácsonyi dalokat énekeltek. Így volt ez a Gyimesi-szorosban is, ahol 
a meglepett oroszok először rálőttek az ünneplő magyarokra, akik viszonozták a tüzet, de nem 
hagyták el a fát. Az oroszok közelebb jöttek, félretették a fegyvert, együtt ettek, cigarettával 
kínálta egymást a két ellenség. Hasonló eseteket jegyeztek fel az olasz fronton is. Ugyancsak 
Galíciából származik a történet, miszerint eltévedt egy felderítő csapat. Parancsnokuk elővett 
a zsebéből egy gyertyát, kettétörte és felerősítette egy fenyőfára. Körbeállva a fát, karácsonyi 
dalokat kezdtek énekelni. Felfedezte őket egy orosz osztag, de az emelkedett helyzet őket is 
magával ragadta. Nem támadtak, hanem csatlakoztak a magyarokhoz. Egy bunyeváci 
származású magyar segítségével beszélgettek, megajándékozták egymást dohánnyal, némi 
élelemmel, majd útba igazították a magyarokat és visszatértek állásaikba. Az oroszok a keleti 
és nyugati naptár eltérése miatt jóval később ünnepelték a karácsonyt és a faállítás is idegen 
volt számukra. A karácsonyi légkör azonban rájuk is hatással volt. Nem mondható el ez az 
ellenzéki képviselőtársaink párttársairól, akik a parlamentben a héten minősíthetetlen dolgot 
műveltek. Ugyanúgy minősíthetetlen volt a csőcselék kihívása a térre, megrongálva a város 
fenyőfáját, elégetve a gyerekeknek szánt ajándékokat és még sorolhatná a többit. A képviselők 
is csatlakoztak forgalomlassítással, ugyanakkor képviselőtársa előadja a Szekszárd körüli 
közlekedési bonyodalmakat. Van-e lehetősége polgármester úrnak arra, hogy megkérje 
képviselőtársait, hogy az ünnepek alatt tartózkodjanak az efféle megnyilvánulásoktól? A 
hozzászólásaikból, kérdéseikből felülről irányítottságot érez.  
 
 
Rácz Zoltán képviselő nemtetszését nyilvánítja ki az időkeret túllépése miatt. Ács Rezső 
polgármester kéri Rácz Zoltán képviselőt, hogy ne kiabáljon közbe. 
 
 
Ács Rezső polgármester: Képviselő úr megadta a választ. Meg lehet őket kérni, és bárkinek 
lehet ellenvéleménye a teremben, de az alapkultúráltságot nem befolyásolja. Az a különbség, 
hogy képviselő úr kérdéseit, interpellációit rezzenéstelen arccal, bekiabálás nélkül 
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végighallgatja a másik oldal. Szóval a kérdésre az a válasz, hogy meg lehet kérni képviselő urat, 
de teljesen fölösleges.  
 

 Kerekes László képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a város hosszú- és 
rövidlejáratú hiteleiről 

 
Kerekes László képviselő: Pontos számadatokkal kérdezi, hogy az önkormányzatnak jelenleg 
milyen hosszú és rövidlejáratú kötelezettségei vannak?  
 
Ács Rezső polgármester: 2013-ban a Kormány átvállalta az önkormányzatok adósságát. 
Innentől kezdve csak kormányzati engedéllyel lehet éven túli hitelt felvenni. December 31-én 
az adott önkormányzatnak csak kormányzati engedéllyel rendelkező hitele lehet. 
Folyószámlahitelét minden évben vissza kell fizetni. Egy néhány évvel ezelőtti fejlesztési 
hitelük van, melynek törlesztése 2019-ben fog megkezdődni. Felesleges ilyenekbe 
kapaszkodni. 
 

 Kerekes László képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez az Alfa-Nova Kft-vel 
fennálló perekkel kapcsolatban 

 
Kerekes László képviselő: Hogy állnak a perek az Alfa-Nova Kft-vel? 
 
Ács Rezső polgármester: Az eddig lezajlott pereket megnyerte az önkormányzat, van olyan 
ítélet, ami jogerős és van, amelyik még nem.  
 

 Kerekes László képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a Modern Városok 
Programmal kapcsolatban 

 
Kerekes László képviselő: Körülbelül tíz darab fejlesztés kapcsolódik a Modern Városok 
Programhoz, mikorra várható a megvalósításuk? 
 
Ács Rezső polgármester: A Modern Városok Program keretében a betonvápás vízelvezetők 
megépítése tavaly megvalósult három milliárd forintos keretösszegből. Idén tavasszal elindult 
az uszoda építése. Elkészült a tanulmány, amely az ökocentrum szakmai tartalmát határozza 
meg. Erről hamarosan kormányhatározat fog születni. A Magyar Turisztikai Ügynökség 
kötelezte őket arra, hogy egy tanulmányt készíttessenek el arra vonatkozóan, hogy a szállodát 
milyen kapacitásúra tervezik. Ezt az Ügynökség hagyja jóvá és utána születik meg a 
kormányhatározat. A könyvtár- és levéltár ügyében megkapták a forrásokat a kivitelezésre is, 
ott jelenleg a tervegyeztetés folyik, legalább három hónapja. Egy szekszárdi tervezőiroda 
nyerte el a munkát. A könyvtár dolgozóival négyzetméterre pontosan mindent átbeszéltek. Az 
idei évben, legkésőbb a jövő év elején a tervezés lezajlik, utána elindulhat a kivitelező 
kiválasztása és 2019-2020-ban a könyvtár-levéltár megépülhet. A paksi-szekszárdi 
távhővezeték kapcsán egy előtanulmány van készen, ebben plusz forrást a tervezésre, a 
nyomvonal meghatározásra még nem kaptak. Szakképzés tekintetében egy szakmai anyagot 
elküldtek az ITM-hez, melyben egy soft rész- tehát az ösztöndíjprogram és a letelepedési 
támogatás program található, valamint olyan ingatlanfejlesztéseket próbálnak megvalósítani 
– például Gyermekek Háza- ahol a szakképző centrum közreműködésével külön szakképző 
helyeket alakítanának ki, ahol meg tudják teremteni a megfelelő tereket. Erre kormányzati 
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szinten még nem jött válasz. Az ösztöndíjakra vonatkozó rész gyorsan elindítható, például jövő 
ősztől. A csomag infrastrukturális részében benne van a kollégium felújítása és bővítése. Az 
Ipari Park területének ötven százalékát a NIPÜF már megvette, az első befektetők is 
megnézték a területet, ha Európán belül terjeszkednek, az Magyarország lesz, azon belül 
Szekszárd. Egy száz hektáros ipari park fog megvalósulni a Tolnatej Zrt. mellett. A sportcsarnok 
és a rekreációs központ tervezésére megkapták a forrásokat, a jövő évben ezek 
elkezdődhetnek. Az Ökocentrum létrejöttét erősíti, hogy 2021-ben ismét Magyarország 
szervezheti a Vadászati Világkiállítást, az 1971-es kiállítás ötvenedik évfordulójának a 
tiszteletére. Remek alkalom lesz arra, hogy az Ökocentrumot átadják annak minden 
fejlesztésével együtt.  
 

 Kerekes László képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a jégcsarnok építésével 
kapcsolatban 

 
Kerekes László képviselő: Azt hallotta a jégpályán, hogy elnyert ötszáz millió forint TAO-forrást 
a szakosztály. Megvalósul-e a jégcsarnok építése, mire számíthatnak a korcsolyázók? 
 
Ács Rezső polgármester: Két vonalon fut a történet, az egyik az, hogy magánbefektetés 
részeként megvalósulhatna a jégcsarnok építése, mely aztán bérleti konstrukcióban kerülne a 
szakosztályhoz. A sporttelep a város tulajdona, ez sok jogi kérdést felvet az ügyben. A másik 
vonal az, hogy elhangzott a Magyar Jégkorong Szövetség részéről egy olyan ígéret, hogy 
minden megyeszékhely fog kapni egy jégcsarnokot, az pedig más konstrukció keretében 
épülne meg. Egyelőre párhuzamosan futtatják mindkét lehetőséget, meglátják, mit lehet 
megvalósítani.  
 

 Kerekes László képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a valamikori 
sportszékházzal kapcsolatban 

 
Kerekes László képviselő: Az egykori sportszékházban- a Hunyadi utcai gyógyszertárral 
szemben- sokat sportolt fiatal korában. Felhívja arra a figyelmet, hogy a város tudná 
hasznosítani az ingatlant. Mi az elképzelés az épület hasznosítására? 
 
Ács Rezső polgármester: Ha megkeresi az önkormányzatot valaki, hogy milyen célra tudná 
hasznosítani az épületet és ahhoz milyen forrásokat lehet rendelni, akkor meglátják, mit lehet 
kezdeni az épülettel. Kint a sporttelepen a teniszpályák is remélhetőleg visszakerülnek az 
önkormányzathoz és azt a területet is rendbe tudják tenni. 
 
Kerekes László képviselő: Hogy kerülnek a kérdéshez a teniszpályák? Néhány perccel ezelőtt 
mondta polgármester úr, hogy nem szokott senkit piszkálni a közgyűlésen, ez pedig 
személyesen őt érinti. Kéri, hogy tartózkodjon a személyes megjegyzésektől. 
 

 Kerekes László képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a polgármesteri 
munkájával kapcsolatban 
 

Kerekes László képviselő: Négy év lejárt a választási ciklusból. Hogy ítéli meg a polgármester 
a munkáját, mennyire volt eredményes? Indul-e 2019-ben a polgármesteri székért? 
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Ács Rezső polgármester: A választók el fogják dönteni a szavazatukkal, hogyan értékelik a 
képviselők és a polgármester munkáját.  
 

 Murvai Árpád képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a tűzijátékkal 
kapcsolatban 

 
Murvai Árpád képviselő: Tervezi-e a város, hogy az újévi tűzijátékot kiváltsa egy szolidabb, 
csendesebb fényjátékkal? 
 

 Murvai Árpád képviselő kérdése Ács Rezső polgármesterhez a közvilágítással 
kapcsolatban 

 
Murvai Árpád képviselő: Van-e összegszerűen kimutatható haszna a közvilágításban a 
ledlámpákra történő cserének? 
 
Ács Rezső polgármester: A ledizzók vonatkozásában évi negyven-ötvenmillió forintos 
megtakarítása van a városnak. Évi százmillió forint körül volt a cserék előtt a közvilágításra 
fordított kiadás, mely ötven-hatvan százalékos költségre csökkent. Tehát mérhető a haszon és 
a szolgáltatással is elégedettek lehetnek a városlakók. Az újévi programmal kapcsolatban 
olyanoktól jöhetett a kérdés, akik a városközpontban laknak és hangos nekik a puffogtatás. Ha 
kimegy a térre képviselő úr szilveszterkor, láthatja, hogy három-négy-ötezer ember 
kifejezetten a tűzijáték miatt jön ki. Az emberek megszokták a tűzijátékot, nem biztos hogy 
örülnének másfajta fényjátéknak.  Mindenkinek kellemes karácsonyi ünnepeket kíván még 
egyszer.  
 
Mivel egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a polgármester a nyilvános ülést 11 óra 45 
perckor berekeszti.  A közgyűlés zárt ülésen folytatja munkáját.  

 
K. m. f. 

  
 

Ács Rezső  dr. Molnár Kata 

polgármester jegyző 
 
 

 


